
Leden 2024 Číslo 161; ročník XV    Cena: 5 Kč

Měsíčník obcí Budislavice, Dožice, Mladý Smolivec, Radošice a Starý Smolivec 

SmoliveckéSmolivecké
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noviny

Vánoce v Mateřské škole Starý Smolivec
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Významná jubilea
v únoru 2024

Rozloučili jsme se
v měsíci prosinci

Krch Václav  Mladý Smolivec 65

Hladík Pavel  Mladý Smolivec 70

Skuhravý Josef  Mladý Smolivec 70

Vilhelm Petr  Budislavice 72

Hrušková Jarmila Starý Smolivec 76

Šampalíková Anna Starý Smolivec 76

Svoboda Rudolf  Mladý Smolivec 78

Martanová Alena Radošice  78

Šustr František  Mladý Smolivec 80

Černá Jiřina  Mladý Smolivec 81

Blovský František Dožice  90

Konvářová Jana, Dožice

Fenková Maria, Mladý Smolivec

Stoklasová Marie, Mladý Smolivec

Šimeček Milan, Mladý Smolivec

Vážení spoluobčané,

ke konci roku jsme přivítali do naší obce nové občánky. Sešli 
jsme se při rozsvícení vánočního stromku. Ještě v podvečer 
proběhlo setkání a poděkování spoluobčanům, kteří se po celý 
rok starají o chod obce a zároveň těm, kteří se aktivně podílejí 
na společenském a kulturním dění v obci. To jsou hasiči, 
myslivci, zástupci Smoliveckých novin, členové kulturního 
výboru a sportovci. Ještě jednou všem děkuji za příkladnou 
práci a ochotu věnovat svůj volný čas ve prospěch obce. 
V samotném konci roku také proběhlo posezení se členy 
výjezdové jednotky JPOIII Mladý Smolivec v hospůdce 
v Radošicích. Také jim patří velký dík a úcta za jejich odvedenou 
činnost pro obec a pro nás všechny.

S novým rokem u nás v obci dochází k četným změnám:

– dvousložková cena vody – platba za vodoměr a spotřeba 
vody. K 31. 12. 2023 došlo k odečtu vodoměrů za období 
červenec až prosinec. Vyúčtování obdrží občané s únorovým 
vydáním Smoliveckých novin. Dále budeme provádět odečty 
vodoměrů vždy k 31. 12., platba vždy za celý kalendářní rok.

– svoz komunálního odpadu po celý rok 1× za 14 dnů 
a nově se zavádí svoz plastů taktéž 1× za 14 dnů. Poplatek za 

odvoz a likvidaci odpadu pro rok 2024 je stanoven na 800 Kč 
pro trvale bydlící osobu, 550 Kč pro trvale bydlící dítě do 15 let, 
800 Kč pro rekreační objekt.

Co se týče projektů obce, tak jsme obdrželi z Ministerstva 
životního prostředí dotaci ve výši 2 milionů Kč na fotovoltaiku 
v obci. Bude umístěna na budovu obecního úřadu a Mateřské 
školy ve Starém Smolivci a druhou dotaci od Ministerstva 
životního prostředí ve výši 2 milionů Kč na nový vrt a úpravu 
vody v Budislavicích. Po podepsání dotace začneme s výběrem 
zhotovitelů projektů.

Začínáme s výběrem komunálního traktůrku, který bude mít 
mimo sečení vysoké a mokré trávy další možnosti využití, a to 
úklid cest kartáčem a posyp chodníků a cest.

Je toho dost, co nás v letošním roce čeká, proto přeji 
zastupitelům i Vám občanům, hodně štěstí, zdraví, pohody 
a pracovních i osobních úspěchů.

Bavme se spolu, držme spolu a chtějme víc.
František Konvář

Slovo starosty

Rozpis svozů SKO pro rok 2024

Informace občanům k platbám poplatku za odvoz 
a likvidaci odpadu 2024 a úhradě za vodné 2023

TKO rok 2024 Vodné rok 2023

800 Kč osoba trvale bydlící 315 Kč bez DPH za 1 m  (16,50 Kč s DPH)

550 Kč dítě do 15ti let trvale bydlící

800 Kč za rekreační objekt za rok

Splatnost do 31. 3. 2024 Splatnost do 31. 3. 2024

č. ú.: 5822361/0100 Komerční banka

Var. symbol: číslo popisné 
Poznámka (zpráva): TKO, jméno, adresa

Var. symbol: číslo popisné 
Poznámka (zpráva): voda, jméno, adresa

Poplatek za psa 50,- Kč na rok
Za každého dalšího psa 75,- Kč na rok

Žádáme občany o spolupráci s informacemi do Smoliveckých novin o narozených občáncích a zemřelých občanech, 
nahlášením na Obecní úřad osobně nebo e-milem nebo telefonicky.

SKO

Datum Den Datum Den          

04. 01. 2024 čtvrtek 04. 07. 2024 čtvrtek

18. 01. 2024 čtvrtek 18. 07. 2024 čtvrtek

01. 02. 2024 čtvrtek 01. 08. 2024 čtvrtek

15. 02. 2024 čtvrtek 15. 08. 2024 čtvrtek

29. 02. 2024 čtvrtek 29. 08. 2024 čtvrtek

14. 03. 2024 čtvrtek 12. 09. 2024 čtvrtek

28. 03. 2024 čtvrtek 26. 09. 2024 čtvrtek

11. 04. 2024 čtvrtek 10. 10. 2024 čtvrtek

25. 04. 2024 čtvrtek 24. 10. 2024 čtvrtek

09. 05. 2024 čtvrtek 07. 11. 2024 čtvrtek

23. 05. 2024 čtvrtek 21. 11. 2024 čtvrtek

06. 06. 2024 čtvrtek 05. 12. 2024 čtvrtek

20. 06. 2024 čtvrtek 19. 12. 2024 čtvrtek

Plast

Datum Den Datum Den       

05. 01. 2024 pátek 05. 07. 2024 pátek

19. 01. 2024 pátek 19. 07. 2024 pátek

02. 02. 2024 pátek 02. 08. 2024 pátek

16. 02. 2024 pátek 16. 08. 2024 pátek

01. 03. 2024 pátek 30. 08. 2024 pátek

15. 03. 2024 pátek 13. 09. 2024 pátek

29. 03. 2024 pátek 27. 09. 2024 pátek

12. 04. 2024 pátek 11. 10. 2024 pátek

26. 04. 2024 pátek 25. 10. 2024 pátek

10. 05. 2024 pátek 08. 11. 2024 pátek

24. 05. 2024 pátek 22. 11. 2024 pátek

07. 06. 2024 pátek 06. 12. 2024 pátek

21. 06. 2024 pátek 20. 12. 2024 pátek
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Petr Nový
zastupitel 

Mezi známé tváře v zastupitelstvu patří Petr Nový z Dožic, proto neleníme 
a jdeme rovnou na rozhovor.

Petře, asi se hned zeptám, co řikáš na novou sestavu zastupitelstva?

V zastupitelstvu došlo asi k největší obměně za spoustu let. Zastupitele si 
vybrali občané ve volbách, takže věci jsou dané. Jen mě drobet mrzí odstoupení, 
ihned po volbách. Je to škoda. Když už se někam napíšu, musím počítat se 
zvolením. Lidé pak zaškrtávají zbytečně. Ale je to každého volba a rozhodnutí. 
Jinak si myslím, že jsme zajímavá sestava, takový mix ze všech obcí.

Je někdo, kdo Tě překvapil svou přítomností?

Na to se těžko odpovídá. Kandidovalo 5 uskupení, všechno bylo možné. 
Vnímám to tak, že bych nebyl překvapený ze žádného jména, které bylo na 
kandidátce napsané. Člověka to třeba překvapí, ale pak to vstřebá. Jsme přece 
lidi, domluvíme se. Když se chce, všechno jde.

Jak dlouho Tě můžeme potkávat v roli zastupitele?

No… Jednoduchá matematika. 2 celá volební období + to aktuální. Takže 
jedu 10 rok. To to ale letí.

Co vůbec děláš, když nejsi v zasedací místnosti? Jaké je tvé povolání?

Když nejsem v zasedací místnosti, tak je velká šance na to, že budu někde 
v lese. K tomu se váže i mé povolání. Pracuji jako hajný už 15 let, pro lesnicko-
dřevařskou firmu v Rožmitále pod Třemšínem, kde pečuji o obecní a městské lesy. 
Mám výhodu, že mě to baví. Za ten dlouhý čas už člověk vidí, co za ním roste, co se 
povedlo, co se nepovedlo.

Co Ty a volný čas?

Tak určitě by chtělo mít toho volného času víc. Ale když nějaký je, věnuji se, co 
to jde mému koníčku od dětství, a to je myslivost. Mám loveckého psa, který 
dostával hodně času, teď je sice už invalida, ale přesto chce ještě vyběhnout na 
zahradu a vyřádit se. Pak je to činnost v mysliveckém spolku, sboru dobrovolných 
hasičů, výjezdové jednotce, zastupitelstvu a stavební komisi. Do toho se občas 
projdu po místních lesích a rád zajdu na pivo do našeho klubu, který úžasně 
funguje díky lidem, kteří se o to starají. Patří jim za to velký dík. Protože vesnice bez 
toho, kde by se lidé neměli kde sejít, pokecat a probrat různé věci, to není ono. Pak 
občas nějaké jiné - různé akce. A ještě taky občas spím.

Váhal jsi i toto volební období, zda budeš kandidovat nebo to pro Tebe byla 
samozřejmost?

Zajímavá otázka. Člověk si pokládá otázku, zda kandidovat, když to prostě 
přijde. O tom, jestli jsem chtěl nepochybuj. Chtěl. Zajímají mě věci kolem obce 
a není mi lhostejné, co se děje. To je A, a ještě je tu B. A ta druhá věc je, jestli při tom 
všem, co dělám budu mít nějaký přínos, dokážu to stíhat a co bude na úkor čeho. To 
je asi jediný důvod rozmýšlení a zamyšlení. Jinak je to přece samozřejmost.

Co říkáš celkově na politickou situaci v naší republice?

Tak ta je ještě lepší. :-)  Každý vidíme a slyšíme, jak to je, nechci se k tomu 
vyjadřovat sem do našich novin.  Nějak bylo a snad nějak bude. Když už se ptáš na 
tohle, občany určitě zajímá situace na obci. Došlo ke kompletní obměně starosty, 
místostarostky a dokonce i účetní. Bylo to jako hodit neplavce do vody. Super 
řešení. Už to umí. A zbytek zastupitelstva se snažíme pomáhat, každý v rámci 
svých časových možností.

Je něco, co bys chtěl změnit v našich obcích? Nebo něco, co bys rád, aby se 
vybudovalo pro naše občany?

Podle mého názoru se udělalo, dělá a bude dělat spousta práce. Jsem rád, že 
se mi povedlo přesvědčit, k založení skládky větví. Tam mohou lidé ukládat větve 
a dřevo, které se následovně nechá rozštěpkovat a prodat k využití v energetickém 
průmyslu. Rád bych tímto apeloval na občany, kteří můj výlev doposlouchali až 
sem, ať na skládku ukládají opravdu jen větve, nebo dřevo. Důležité je bez železa, 
kamene, nebo jiného odpadu. Ne pařezy, okna, dveře, dřevěné ploty. Skládka je za 
Kostelním rybníkem. Momentálně jsou tam 2 hromady. Větve se mohou ukládat 
mezi hromady, před i za. Hlavně mimo zpevněnou točnu a cestu. Prostě z větví 
dělat stoh široký maximálně 5 metrů, vysoký 4 metry, který se několikrát ohodí, 
ohrne a pak prodá, a ještě z toho bude nějaký peníz. Rád bych, aby se více věnovalo 
lesním cestám, cestám mimo vesnici, zakládání stromořadí, remízků a mezí. 

Eroze probíhá a rybníky a nádrže jsou plné země, tedy bahna. Ucpávají se kanály, 
propustě, stoky a vše pak stojí zase peníze a v úrodné zemi se pak rochní jen ryby 
a žáby. Navíc voda většinou proteče vesnicí, kde udělá další škodu. Dále jsou to 
pozemky psané v katastru nemovitostí jako ostatní plochy, tak ty postupně 
zalesňovat, nebo kde už stojí les, nebo nějaký porost, převádět na les o pečovat 
o něj. Nemyslím tím pole nebo louky, ale většinou jde o místa, kde není možné 
zemědělsky hospodařit, protože buď tam les už stojí anebo je tam porost všeho 
možného. Vím o několika lokalitách, sepisuji to a budeme s tím doufám nějak 
postupovat. Teď to vypadá moc zeleně viď… Jsem taková zelená vlna 
v zastupitelstvu. Ale normálně, ne se někde přivazovat ke stromu. Vidím 
samozřejmě i jiné věci. Bylo by třeba postupovat s elektřinou do země, vyzbrojovat 
JPO, je třeba udržovat vodovody a udělat tam kde není. A třeba také udělat víc 
laviček, nebo jiných odpočinkových míst. Myslím si, že věci se hýbou a dělá se co 
se dá. Říkám jen část věcí, protože jak už jsem v zastupitelstvu nějaký čas, tak 
některé věci beru jako samozřejmost. Jako je údržba a opravy obecních budov, 
pozemků, rozumné cenové nastavení poplatků, podpora spolků, organizací a akcí 
v našich vesnicích atd. Vše se dělá a je výhoda, že kdyby kterýkoliv občan nebyl 
spokojený, nebo měl nějaký nápad, může přijít na zastupitelstvo. Tam nám to může 
sdělit. A můžeme to probrat a řešit.

Je nějaká akce, kterou pravidelně jezdíš navštěvovat a uvítal bys ji i u nás?

Akce, na které jezdím, jsou loveckého nebo mysliveckého charakteru. To 
každého nebaví, navíc jich tady v našem mysliveckém spolku „Stráž“ Mladý 
Smolivec máme dostatek. Máme krásný areál v Nivicích, kde se často něco děje. 
Připravují se i akce pro veřejnost, tak uvidíme, jestli to klapne.

Uvítal bych třeba i akci : Zasaď a starej se o svůj strom(y). Nebo: podpoř svého 
hostinského. 

Už asi dost viď. Děkuji Ti za rozhovor Verčo.

Je před koncem roku, noviny vyjdou zřejmě už v novém roce, tak mi dovol všem 
spoluobčanům popřát všechno dobré v novém roce. Hlavně zdraví a štěstí!  Bez 
toho to nejde. A ať se každému daří v životě a splní se mu jeho přání.

I já Petře díky za tvůj čas a rozhovor. Hezký nový rok i Tobě.

Veronika Vonášková

Střípky Mladosmolivecké kroniky 1929 – 1930 
díl šestý

Minulý díl střípků Mladosmolivecké kroniky končil rokem 1928, 
rokem bohatým na stavby a přestavby. Šestý díl bude pojednávat 
o letech 1929 a 1930, o nadúrodě i neúrodě, o sociálních poměrech 
v obci, o volbách, o majetkových poměrech obce Mladý Smolivec 
a pokračujícím rozvoji ve výstavbě.

Rok 1929 začal tuhou zimou. Začátkem roku napadlo půl metru sněhu 
a mrazy byly až -36°C. Následkem toho pomrzlo mnoho ovocných 
stromů. Jaro pak bylo velice úrodné díky velké zásobě vody po roztátí 
sněhu. Plodiny se prodávaly za ceny: 1q pšenice za 160 Kč, 1q žita za 
110 Kč, 1q ječmene za 130 Kč, 1q ovsa za 100 Kč a 1q brambor za 16 Kč. 
Díky nadúrodě však ceny plodin začaly následně klesat, jen dobytek se 
držel v ceně 6-7 Kč za kg živé váhy. Včelaři měli toho roku medu dost. 
Úroda ovoce nebyla valná, a to hlavně díky velké ztrátě ovocných stromů. 
4. 7. přišel takový vichr, že se vyvracely stoleté stromy. V roce 1929 
zaznamenal Mladý Smolivec větší stavební změny u nemovitostí. 
Kronikář pan Zralý výstavbu podrobně popsal do kroniky včetně 
financování. Proběhla přestavba obytného stavení Maršíkových čp. 23 
za 23.000 Kč. Vedle ve stavení u Jiljího Sedláčka čp. 25 se přestavěla 
stodola za 30.000 Kč, a i stodola pod rybníčkem u čp. 30 majitele Rudolfa 
Čapka byla postavena za 10.000 Kč. Václav Zralý přestavěl obytnou část 
čp. 39 za 25.000 Kč. Ve vsi se také v čp. 57 majitelky Marie Frühaufové 
postavil nový sál za 35.000 Kč. Na Drahách postavil Rudolf Čurda za 
8.000 Kč stodolu. Toho roku byli ve vsi jen dva chudí. Bydleli v chudobinci 
čp. 16 a na živobytí si prací přivydělávali ve vsi u spoluobčanů. Na 
podzim se konaly volby do Národního shromáždění. Nejvíce hlasů ve vsi 
získala Republikánská strana s Domovinou. V tomto roce získala obec do 
majetku díky lesní reformě přidělenou část lesa Vůsí o výměře 17 ha. Za 
les zaplatila obec 80.000 Kč majiteli panství Lnáře p. Karlu Bondýmu 
z volné ruky. Část peněz si obec vypůjčila v záložním spolku 
v Budislavicích a zbytek dala obec ze svého rozpočtu. Ve Smolivci byla 
bohatá knihovna, kterou využívali občané hlavně v zimě.

Rok 1930 nebyl pro hospodáře příznivý jako rok předešlý. Nebyl žádný 
sníh, jaro bylo deštivé, takže kdo nezasel do konce března, už nezasel. 
Léto přišlo suché, úroda mizerná, zvláště jařiny byly špatné. Na krmení 
chyběl hlavně jetel, ceny obilovin klesly o 30 až 40 Kč za q. Na podzim 
začaly klesat i ceny dobytka a to o 1-2 Kč za kg živé váhy. Úroda ovoce 
nebyla v tomto roce téměř žádná. Díky mrazům ze zimy roku 1928-29 
téměř všechny ovocné stromy uschly. Stavební rozvoj obce pokračoval, 
i v roce 1930 se hodně stavělo. Toho roku postavil svůj dům na Drahách 

Jiljí Malásek z čp. 4 za 70.000 Kč obytnou i hospodářskou část. Svůj starý 
domek a pozemky prodal Karlu Bělovi z čp. 5 a ten postavil nové stavení 
čp. 76. Nad ním Josef Sloup z čp. 18 postavil novou stodolu a kolny. Hned 
vedle na Drahách také František Čubr z čp. 19 postavil novou stodolu při 
cestě k Metlý. Hostinský z čp. 41 František Skuhravý toho roku přistavěl 
nový sál s parketovou podlahou. Jiljí Hlinka – bednář z čp. 50 přestavěl 
z chléva dílnu a postavil nový chlév a stodolu. Protože však neměl dost 
stavebního místa, přikoupil od souseda Jiljího Sedláčka z čp. 25 pozemek 
o rozměru 100 m2 za 18 Kč/m2. Od září se začala v obci provádět 
rozsáhlá stavba meliorací na družstevních polích, celkem na 65 ha 
celého katastru (U Struhového, Na dílcích u Kostelního, Na smolánce, Na 
podotočí, Ve střílkách, U Metelského, Pod zahrady, Na dlouhém a Pod 
cestou ode vsi k Pozdyni. Práce probíhaly v režii družstva za dozoru 
Ing. Keřlíka ze zemského úřadu. Na melioracích pracovalo asi 35 dělníků 
místních i přespolních. Zpočátku šly práce pomalu, neboť bylo sucho. 
Pak se práce rozběhly a dělníků přibývalo. V říjnu jich už bylo 130 a zdat-
ný dělník si vydělal až 50 Kč za den (vyplácelo se podle provedených 
metrů). Začínalo se na 2,40 – 3,00 Kč za vykopaný běžný metr, pak šla 
cena dolů, až na 1,20 za metr. Práce trvaly do Vánoc, kdy je zastavil 
napadlý sníh. Práce byly dokončeny na jaře roku 1931. Sociální poměry 
v obci byly stejné jako roku 1930, každý bydlí ve svém, má své pozemky 
a pracuje v místě. Jen pár lidí vyjíždí za prací na blízké stavby. 
V chudobinci bydlely stále dvě osoby. Obyvatelstvo bylo náboženství 
vesměs římsko-katolického, jen rodina Karla Štěpánka, cihláře z čp. 74, 
byla náboženství československého.

Díky tomu, že se od roku 1929 kronikář pan Zralý více rozepisuje 
o dění v obci, můžeme se seznámit podrobně se životem naší vesnice. 
V dalším dílu střípků, který bude vycházet v červnu, nás čeká, co hořelo 
v čp. 41, informace o volbách do obecního zastupitelstva a výstavbě 
okresních silnic a větší květnové povodni roku 1931.

Přeji všem čtenářům pevné zdraví, hodně štěstí a spokojené žití 
v novém roce. A jestli má doma někdo ze čtenářů fotky z let 1930 – 1950 
o životě v Mladém Smolivci, ráda je připojím ke střípkům kroniky. 
Nasbíraný archiv mi už pomalu dochází, a tak budu ráda za každý 
historický skvost. Kontakt na mě získáte v redakci novin.

Eva Kubová, kronikářka
Čerpáno z Mladosmolivecké kroniky 1804 – 1995

Chudobinec čp. 16Chudobinec čp. 16
zdroj Marie Báčkovázdroj Marie Báčková
Chudobinec čp. 16

zdroj Marie Báčková
ilustrační foto výkopu melioracíilustrační foto výkopu meliorací

zdroj Šlechtl a Vosečekzdroj Šlechtl a Voseček
ilustrační foto výkopu meliorací

zdroj Šlechtl a Voseček
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Petr Nový
zastupitel 

Mezi známé tváře v zastupitelstvu patří Petr Nový z Dožic, proto neleníme 
a jdeme rovnou na rozhovor.

Petře, asi se hned zeptám, co řikáš na novou sestavu zastupitelstva?

V zastupitelstvu došlo asi k největší obměně za spoustu let. Zastupitele si 
vybrali občané ve volbách, takže věci jsou dané. Jen mě drobet mrzí odstoupení, 
ihned po volbách. Je to škoda. Když už se někam napíšu, musím počítat se 
zvolením. Lidé pak zaškrtávají zbytečně. Ale je to každého volba a rozhodnutí. 
Jinak si myslím, že jsme zajímavá sestava, takový mix ze všech obcí.

Je někdo, kdo Tě překvapil svou přítomností?

Na to se těžko odpovídá. Kandidovalo 5 uskupení, všechno bylo možné. 
Vnímám to tak, že bych nebyl překvapený ze žádného jména, které bylo na 
kandidátce napsané. Člověka to třeba překvapí, ale pak to vstřebá. Jsme přece 
lidi, domluvíme se. Když se chce, všechno jde.

Jak dlouho Tě můžeme potkávat v roli zastupitele?

No… Jednoduchá matematika. 2 celá volební období + to aktuální. Takže 
jedu 10 rok. To to ale letí.

Co vůbec děláš, když nejsi v zasedací místnosti? Jaké je tvé povolání?

Když nejsem v zasedací místnosti, tak je velká šance na to, že budu někde 
v lese. K tomu se váže i mé povolání. Pracuji jako hajný už 15 let, pro lesnicko-
dřevařskou firmu v Rožmitále pod Třemšínem, kde pečuji o obecní a městské lesy. 
Mám výhodu, že mě to baví. Za ten dlouhý čas už člověk vidí, co za ním roste, co se 
povedlo, co se nepovedlo.

Co Ty a volný čas?

Tak určitě by chtělo mít toho volného času víc. Ale když nějaký je, věnuji se, co 
to jde mému koníčku od dětství, a to je myslivost. Mám loveckého psa, který 
dostával hodně času, teď je sice už invalida, ale přesto chce ještě vyběhnout na 
zahradu a vyřádit se. Pak je to činnost v mysliveckém spolku, sboru dobrovolných 
hasičů, výjezdové jednotce, zastupitelstvu a stavební komisi. Do toho se občas 
projdu po místních lesích a rád zajdu na pivo do našeho klubu, který úžasně 
funguje díky lidem, kteří se o to starají. Patří jim za to velký dík. Protože vesnice bez 
toho, kde by se lidé neměli kde sejít, pokecat a probrat různé věci, to není ono. Pak 
občas nějaké jiné - různé akce. A ještě taky občas spím.

Váhal jsi i toto volební období, zda budeš kandidovat nebo to pro Tebe byla 
samozřejmost?

Zajímavá otázka. Člověk si pokládá otázku, zda kandidovat, když to prostě 
přijde. O tom, jestli jsem chtěl nepochybuj. Chtěl. Zajímají mě věci kolem obce 
a není mi lhostejné, co se děje. To je A, a ještě je tu B. A ta druhá věc je, jestli při tom 
všem, co dělám budu mít nějaký přínos, dokážu to stíhat a co bude na úkor čeho. To 
je asi jediný důvod rozmýšlení a zamyšlení. Jinak je to přece samozřejmost.

Co říkáš celkově na politickou situaci v naší republice?

Tak ta je ještě lepší. :-)  Každý vidíme a slyšíme, jak to je, nechci se k tomu 
vyjadřovat sem do našich novin.  Nějak bylo a snad nějak bude. Když už se ptáš na 
tohle, občany určitě zajímá situace na obci. Došlo ke kompletní obměně starosty, 
místostarostky a dokonce i účetní. Bylo to jako hodit neplavce do vody. Super 
řešení. Už to umí. A zbytek zastupitelstva se snažíme pomáhat, každý v rámci 
svých časových možností.

Je něco, co bys chtěl změnit v našich obcích? Nebo něco, co bys rád, aby se 
vybudovalo pro naše občany?

Podle mého názoru se udělalo, dělá a bude dělat spousta práce. Jsem rád, že 
se mi povedlo přesvědčit, k založení skládky větví. Tam mohou lidé ukládat větve 
a dřevo, které se následovně nechá rozštěpkovat a prodat k využití v energetickém 
průmyslu. Rád bych tímto apeloval na občany, kteří můj výlev doposlouchali až 
sem, ať na skládku ukládají opravdu jen větve, nebo dřevo. Důležité je bez železa, 
kamene, nebo jiného odpadu. Ne pařezy, okna, dveře, dřevěné ploty. Skládka je za 
Kostelním rybníkem. Momentálně jsou tam 2 hromady. Větve se mohou ukládat 
mezi hromady, před i za. Hlavně mimo zpevněnou točnu a cestu. Prostě z větví 
dělat stoh široký maximálně 5 metrů, vysoký 4 metry, který se několikrát ohodí, 
ohrne a pak prodá, a ještě z toho bude nějaký peníz. Rád bych, aby se více věnovalo 
lesním cestám, cestám mimo vesnici, zakládání stromořadí, remízků a mezí. 

Eroze probíhá a rybníky a nádrže jsou plné země, tedy bahna. Ucpávají se kanály, 
propustě, stoky a vše pak stojí zase peníze a v úrodné zemi se pak rochní jen ryby 
a žáby. Navíc voda většinou proteče vesnicí, kde udělá další škodu. Dále jsou to 
pozemky psané v katastru nemovitostí jako ostatní plochy, tak ty postupně 
zalesňovat, nebo kde už stojí les, nebo nějaký porost, převádět na les o pečovat 
o něj. Nemyslím tím pole nebo louky, ale většinou jde o místa, kde není možné 
zemědělsky hospodařit, protože buď tam les už stojí anebo je tam porost všeho 
možného. Vím o několika lokalitách, sepisuji to a budeme s tím doufám nějak 
postupovat. Teď to vypadá moc zeleně viď… Jsem taková zelená vlna 
v zastupitelstvu. Ale normálně, ne se někde přivazovat ke stromu. Vidím 
samozřejmě i jiné věci. Bylo by třeba postupovat s elektřinou do země, vyzbrojovat 
JPO, je třeba udržovat vodovody a udělat tam kde není. A třeba také udělat víc 
laviček, nebo jiných odpočinkových míst. Myslím si, že věci se hýbou a dělá se co 
se dá. Říkám jen část věcí, protože jak už jsem v zastupitelstvu nějaký čas, tak 
některé věci beru jako samozřejmost. Jako je údržba a opravy obecních budov, 
pozemků, rozumné cenové nastavení poplatků, podpora spolků, organizací a akcí 
v našich vesnicích atd. Vše se dělá a je výhoda, že kdyby kterýkoliv občan nebyl 
spokojený, nebo měl nějaký nápad, může přijít na zastupitelstvo. Tam nám to může 
sdělit. A můžeme to probrat a řešit.

Je nějaká akce, kterou pravidelně jezdíš navštěvovat a uvítal bys ji i u nás?

Akce, na které jezdím, jsou loveckého nebo mysliveckého charakteru. To 
každého nebaví, navíc jich tady v našem mysliveckém spolku „Stráž“ Mladý 
Smolivec máme dostatek. Máme krásný areál v Nivicích, kde se často něco děje. 
Připravují se i akce pro veřejnost, tak uvidíme, jestli to klapne.

Uvítal bych třeba i akci : Zasaď a starej se o svůj strom(y). Nebo: podpoř svého 
hostinského. 

Už asi dost viď. Děkuji Ti za rozhovor Verčo.

Je před koncem roku, noviny vyjdou zřejmě už v novém roce, tak mi dovol všem 
spoluobčanům popřát všechno dobré v novém roce. Hlavně zdraví a štěstí!  Bez 
toho to nejde. A ať se každému daří v životě a splní se mu jeho přání.

I já Petře díky za tvůj čas a rozhovor. Hezký nový rok i Tobě.

Veronika Vonášková

Střípky Mladosmolivecké kroniky 1929 – 1930 
díl šestý

Minulý díl střípků Mladosmolivecké kroniky končil rokem 1928, 
rokem bohatým na stavby a přestavby. Šestý díl bude pojednávat 
o letech 1929 a 1930, o nadúrodě i neúrodě, o sociálních poměrech 
v obci, o volbách, o majetkových poměrech obce Mladý Smolivec 
a pokračujícím rozvoji ve výstavbě.

Rok 1929 začal tuhou zimou. Začátkem roku napadlo půl metru sněhu 
a mrazy byly až -36°C. Následkem toho pomrzlo mnoho ovocných 
stromů. Jaro pak bylo velice úrodné díky velké zásobě vody po roztátí 
sněhu. Plodiny se prodávaly za ceny: 1q pšenice za 160 Kč, 1q žita za 
110 Kč, 1q ječmene za 130 Kč, 1q ovsa za 100 Kč a 1q brambor za 16 Kč. 
Díky nadúrodě však ceny plodin začaly následně klesat, jen dobytek se 
držel v ceně 6-7 Kč za kg živé váhy. Včelaři měli toho roku medu dost. 
Úroda ovoce nebyla valná, a to hlavně díky velké ztrátě ovocných stromů. 
4. 7. přišel takový vichr, že se vyvracely stoleté stromy. V roce 1929 
zaznamenal Mladý Smolivec větší stavební změny u nemovitostí. 
Kronikář pan Zralý výstavbu podrobně popsal do kroniky včetně 
financování. Proběhla přestavba obytného stavení Maršíkových čp. 23 
za 23.000 Kč. Vedle ve stavení u Jiljího Sedláčka čp. 25 se přestavěla 
stodola za 30.000 Kč, a i stodola pod rybníčkem u čp. 30 majitele Rudolfa 
Čapka byla postavena za 10.000 Kč. Václav Zralý přestavěl obytnou část 
čp. 39 za 25.000 Kč. Ve vsi se také v čp. 57 majitelky Marie Frühaufové 
postavil nový sál za 35.000 Kč. Na Drahách postavil Rudolf Čurda za 
8.000 Kč stodolu. Toho roku byli ve vsi jen dva chudí. Bydleli v chudobinci 
čp. 16 a na živobytí si prací přivydělávali ve vsi u spoluobčanů. Na 
podzim se konaly volby do Národního shromáždění. Nejvíce hlasů ve vsi 
získala Republikánská strana s Domovinou. V tomto roce získala obec do 
majetku díky lesní reformě přidělenou část lesa Vůsí o výměře 17 ha. Za 
les zaplatila obec 80.000 Kč majiteli panství Lnáře p. Karlu Bondýmu 
z volné ruky. Část peněz si obec vypůjčila v záložním spolku 
v Budislavicích a zbytek dala obec ze svého rozpočtu. Ve Smolivci byla 
bohatá knihovna, kterou využívali občané hlavně v zimě.

Rok 1930 nebyl pro hospodáře příznivý jako rok předešlý. Nebyl žádný 
sníh, jaro bylo deštivé, takže kdo nezasel do konce března, už nezasel. 
Léto přišlo suché, úroda mizerná, zvláště jařiny byly špatné. Na krmení 
chyběl hlavně jetel, ceny obilovin klesly o 30 až 40 Kč za q. Na podzim 
začaly klesat i ceny dobytka a to o 1-2 Kč za kg živé váhy. Úroda ovoce 
nebyla v tomto roce téměř žádná. Díky mrazům ze zimy roku 1928-29 
téměř všechny ovocné stromy uschly. Stavební rozvoj obce pokračoval, 
i v roce 1930 se hodně stavělo. Toho roku postavil svůj dům na Drahách 

Jiljí Malásek z čp. 4 za 70.000 Kč obytnou i hospodářskou část. Svůj starý 
domek a pozemky prodal Karlu Bělovi z čp. 5 a ten postavil nové stavení 
čp. 76. Nad ním Josef Sloup z čp. 18 postavil novou stodolu a kolny. Hned 
vedle na Drahách také František Čubr z čp. 19 postavil novou stodolu při 
cestě k Metlý. Hostinský z čp. 41 František Skuhravý toho roku přistavěl 
nový sál s parketovou podlahou. Jiljí Hlinka – bednář z čp. 50 přestavěl 
z chléva dílnu a postavil nový chlév a stodolu. Protože však neměl dost 
stavebního místa, přikoupil od souseda Jiljího Sedláčka z čp. 25 pozemek 
o rozměru 100 m2 za 18 Kč/m2. Od září se začala v obci provádět 
rozsáhlá stavba meliorací na družstevních polích, celkem na 65 ha 
celého katastru (U Struhového, Na dílcích u Kostelního, Na smolánce, Na 
podotočí, Ve střílkách, U Metelského, Pod zahrady, Na dlouhém a Pod 
cestou ode vsi k Pozdyni. Práce probíhaly v režii družstva za dozoru 
Ing. Keřlíka ze zemského úřadu. Na melioracích pracovalo asi 35 dělníků 
místních i přespolních. Zpočátku šly práce pomalu, neboť bylo sucho. 
Pak se práce rozběhly a dělníků přibývalo. V říjnu jich už bylo 130 a zdat-
ný dělník si vydělal až 50 Kč za den (vyplácelo se podle provedených 
metrů). Začínalo se na 2,40 – 3,00 Kč za vykopaný běžný metr, pak šla 
cena dolů, až na 1,20 za metr. Práce trvaly do Vánoc, kdy je zastavil 
napadlý sníh. Práce byly dokončeny na jaře roku 1931. Sociální poměry 
v obci byly stejné jako roku 1930, každý bydlí ve svém, má své pozemky 
a pracuje v místě. Jen pár lidí vyjíždí za prací na blízké stavby. 
V chudobinci bydlely stále dvě osoby. Obyvatelstvo bylo náboženství 
vesměs římsko-katolického, jen rodina Karla Štěpánka, cihláře z čp. 74, 
byla náboženství československého.

Díky tomu, že se od roku 1929 kronikář pan Zralý více rozepisuje 
o dění v obci, můžeme se seznámit podrobně se životem naší vesnice. 
V dalším dílu střípků, který bude vycházet v červnu, nás čeká, co hořelo 
v čp. 41, informace o volbách do obecního zastupitelstva a výstavbě 
okresních silnic a větší květnové povodni roku 1931.

Přeji všem čtenářům pevné zdraví, hodně štěstí a spokojené žití 
v novém roce. A jestli má doma někdo ze čtenářů fotky z let 1930 – 1950 
o životě v Mladém Smolivci, ráda je připojím ke střípkům kroniky. 
Nasbíraný archiv mi už pomalu dochází, a tak budu ráda za každý 
historický skvost. Kontakt na mě získáte v redakci novin.

Eva Kubová, kronikářka
Čerpáno z Mladosmolivecké kroniky 1804 – 1995

Chudobinec čp. 16Chudobinec čp. 16
zdroj Marie Báčkovázdroj Marie Báčková
Chudobinec čp. 16

zdroj Marie Báčková
ilustrační foto výkopu melioracíilustrační foto výkopu meliorací

zdroj Šlechtl a Vosečekzdroj Šlechtl a Voseček
ilustrační foto výkopu meliorací

zdroj Šlechtl a Voseček
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Vážení čtenáři,

první lednovou knihou je historický román oblíbené anglické autorky Rosie Goodwin s názvem Zimní slib. Děj románu se odehrává v polovině devatenáctého století. 
Kniha vás přenese do doby chudoby, bídy a hladu na jedné straně společnosti a na druhé straně společnosti do doby povýšenosti, bohatství a marnotratnosti. Thriller Můj 
drahý manžel od americké autorky Kimberly Belle vypráví příběh jedné spokojené rodiny, ve které zdánlivě nikomu nic neschází a všichni se milují. Něco je ovšem jinak 
a rodině náhle hrozí nebezpečí. Historický román Zapomenutá vesnice od kanadské spisovatelky Lorny Cook je knihou, ve které se prolínají dvě časové linie, doba evakuace 
za 2. světové války a rok 2018. Dětská knížka Pohádkové přátelství od Ladislavy Horové je nejen ideálním vánočním čtením, ale také výborným zdrojem ponaučení. Kniha je 
navíc doplněna krásnými ilustracemi Zdeňky Študlarové.

Zimní slib

Počet stran: 352; vydáno 2022; 1. vydání

Anotace: Opal Sharp ztratila celou rodinu, ale nevzdává se 
naděje, že se jednoho dne opět všichni shledají. Z Opal a jejích 
sourozenců se náhle stali sirotci. I tak však může být situace 
ještě horší. Tři z nich, včetně Opal, napadne nemoc, která jim 
vzala otce. Charlie, nejstarší ze sourozenců, tak musí učinit 
nejtěžší rozhodnutí svého života. Ví, že menší děti nepřežijí, 
protože si nemohou dovolit lékaře. Umístí proto mladší 
sourozence do chudobince, kde budou mít alespoň co jíst a mít 
střechu nad hlavou. To mu ale Opal nemůže odpustit. Charlie, který se snaží udržet 
zbytky rodiny pohromadě a získat si Opalino odpuštění, musí čím dál víc riskovat, 
a nakonec se ocitne v problémech se zákonem a je poslán na trestanecké lodi do 
Austrálie. Když je Opal nucena rozloučit se s posledním členem své rodiny, slíbí, že je 
jednoho dne všechny znovu spojí. Je však možné takový slib splnit?

Můj drahý manžel

Počet stran: 304; vydáno 2023; 1. vydání

Anotace: Není pochyb o tom, že Jade a Cam tvoří šťastný 
pár. Mají dvě kouzelné děti, okázalý dům a provozují hned 
několik úspěšných restaurací, kterých rychle přibývá. Jejich 
svět se ale převrátí naruby, když Jade přepadne maskovaný 
muž a vnikne do jejich domu, kde ji následně drží i s jejími 
dětmi. Zatímco Cam dělá, co může, aby sehnal výkupné, Jade 
začne přemýšlet o tom, zda jsou na tom finančně opravdu tak 
dobře, jak naznačuje jejich životní styl, a co dalšího před ní její 
muž ještě tají.

Zapomenutá vesnice

Počet stran: 344; vydáno 2023; 1. vydání

Anotace: Melissa navštíví bývalou vesnici Tyneham 
a společně s mladým historikem se pokusí vyřešit záhadné 
zmizení členů rodiny Standishových během evakuace za 
2. světové války. Píše se rok 1943, svět je ve válce a obyvatelé 
vesnice Tyneham musí podstoupit další oběť. Musí poskytnout 
své domovy britské armádě. V předvečer jejich odchodu však 
dojde k hrůznému činu, který způsobí, že tři z nich navždy 
zmizí. V roce 2018 prožívá Melissa prázdniny na pobřeží 
Dorsetu, ale navzdory idylické krajině se jí nedaří oživit její ustrnulý vztah, což měla 
původně v plánu. Když pak objeví podivnou fotografii ženy, která kdysi žila v místní 
zapomenuté vesnici Tyneham, je odhodlaná zjistit o jejím příběhu více. Tyneham 
však skrývá strašlivé tajemství a Melissino pátrání po pravdě jí změní život tak, jak 
si nikdy nedokázala představit.

Pohádkové přátelství

Počet stran: 88; vydáno 2020; 1. vydání

Anotace: Vodník Eda je nejzvědavějším obyvatelem 
třeboňského rybníka Svět. Chvilku neposedí, všechno musí 
hned vidět, vyzkoušet a prozkoumat. Jednoho dne se Eda vydá 
z dlouhé chvíle mimo bezpečí své vodní říše. Jenže udeří zima 
a jeho rybník mu zamrzne. Co teď? A tak se vodníček rozhodne 
hledat štěstí ve světě lidí, kde se seznámí s laskavou fenkou 
Betynkou. Co všechno Eda na své dobrodružné výpravě zažije? 
Podaří se mu nakonec dostat zpět domů?

Lednové knižní hity Prosinec v Mateřské škole Starý Smolivec

Školka Hvožďany Bubnovačka

Zdroj anotace: Katalog NK ČR Květa Marešová ml., knihovnice

HODNOCENÍ: 89%

HODNOCENÍ: 79,5%

HODNOCENÍ: 79%

HODNOCENÍ: 89%

MŠ Starý Smolivec

MŠ a ZŠ Hvožďany

Kalendář akcí (10. 12. – 10. 1.)
Přehled akcí v okolí Mladosmolivecka
27. 1. 2024 – se bude konat od 14:00 Dětský maškarní bál v sále hostince U Křížů 
v Budislavicích. 

27. 1. 2024 – následuje od 18:00 Setkání harmonikářů taktéž v hostinci U Křížů. 
Součástí večera budou i různé soutěže a bohatá tombola. Zajištěn je i svoz na akci. 
Bližší informace naleznete na plakátu na další straně.

10. 2. 2024 – masopustní průvody v Budislavicích, Dožicích, Radošicích a ve Starém 
Smolivci

Přehled akcí v regionu
15. 1.-23. 1. 2024 - unikátní obří herna KUK! bude opět v Plzni v DEPO2015. Po celý 
týden nabízí originální zábavu s uměleckou úrovní pro ty úplně nejmenší diváky ve 
věku 10 měsíců až do 3 let. Vstupenky: https://goout.net/cs/depo2015/vzalx/

19. 1. 2024 - vystoupí v Junior klubu v Příbrami písničkář Xavier Baumaxa. Vstupné 
250 Kč.

19. 1. 2024 - se koná taneční zábava „Černý desky“ v divadle Pod Čarou v Písku. 
Hudba od „šedesátek“ po současnost. Vstupné 150 Kč.

19. 1. 2024 - vystoupí od 20:00 v KD Šeříková v Plzni ABBA STARS. Nejúspěšnější 
ABBA tribute, který získal jako jediný revival Českého slavíka slaví 20 let. Vstupné 
410 Kč.

1. 2. 2024 - vystoupí skupina komiků Underground Comedy Club v Plzeňské Papírně. 
Vstupné 280 Kč. Vstupenky: https://goout.net/cs/listky/underground-comedy-club-
v-plzni/yayv/

3. 2. 2024 - festival sci-fi a fantasy CO.CON přináší fanouškům prostředí plné 
deskových i PC her, WarGames, závodních simulátorů, virtuální reality, komiksových 
hrdinů a zajímavých hostů. Od 10:00 v DEPO2015. Vstupné 250 Kč. Vstupenky: 
https://goout.net/cs/listky/co-con-2024/uuwv/

7. 2. 2024 - proběhne v Saloonu na Roudné Degustace rumů. Pod vedením 
profesionálního rumového someliéra se během dvou hodin dozvíte vše o historii 
a výrobě a ochutnáte až 6 vzorků. Vstupné: 999 Kč. Vstupenky: https://goout.net/cs 
/listky/degustace-rumu-v-plzni/xumv/

10. 2. 2024 - koncert Aleše Brichty, kapely Alkehol a kapely Hattrick v KD Šeříková 
v Plzni od 20:00. Vstupné 550 Kč.

15. 1.-18. 2. 2024 - spouští DEPO2015 unikátní rodinou únikovou hru „Záhada 
plzeňského metra“, kde nikdo neuniká, ale naopak proniká do spletitých záhad 
podzemí bývalé vozovny dopravních podniků. Vstupné 1 200 Kč. Vstupenky: 
https://goout.net/cs/listky/zahada-plzenskeho-metra/xixu/

17. 2. 2024 - vystoupí Kapitán Demo v KD Šeříková od 20:00. Vstupné 390 Kč.

květen 2023-duben 2024 - můžete navštívit výstavu „Pod ochranou sv. Floriána“ 
v Muzeu jižního Plzeňska v Blovicích. Výstava přináší pohled do historie i současnosti 
požární ochrany. Vstupné 20 Kč.

listopad 2023-leden 2024 - probíhá výstava „Muž, který zastavil čas“. Jde 
o interaktivní výstavu pro děti i dospělé o Muybridgeově legendární fotografii běžícího 
koně hravou formou vysvětluje principy animačních strojů před nástupem filmu.

Prosinec je v mateřské škole obdobím plným radosti, kreativity a vzájemného 
sdílení. Děti se s nadšením zapojují do vánočních aktivit a očekávají příchod Ježíška. 
Vánoční nálada ve školce začala 27. listopadu, a to předvánočním tvořením 
s floristkou paní Beranovou. Příjemně strávené odpoledne plné nových nápadů na 
zdobení adventních věnců vykouzlilo tu správnou atmosféru. Krásné věnce pak 
zdobily domovy po celé svátky.

Trochu nečekanou návštěvou byla v tomto období ČŠI. Paní inspektorky se přijely 
podívat, jak naše školka pracuje podle nového školní vzdělávací programu, zda 
máme všechny potřebné dokumenty, i jak se ve školce libí dětem. Obě inspektorky 
byly velice profesionální, šlo ale o milou návštěvu, která nás nakonec moc potěšila 
a inspirovala k dalším aktivitám, které zpestří pobyt dětem ve školce. Paní 
inspektorky pochválily práci celého týmu MŠ, poskytly metodickou podporu 
a navrhly oblasti rozvoje školky. Jak říkají: „I školka na vesnici může být stejně 
skvělá jako ta ve velkém městě“.

V nabitém týdnu nás čekala ještě sobota 2. 12. s tradičním rozsvícením 
stromečku v Mladém Smolivci. Vystoupení u stromečku děti pečlivě nacvičovaly, 
aby si své velké vystoupení na veřejnosti užily. Kromě vystoupení nesměl chybět ani 
stánek s voňavými perníčky.  Letos ve stánku voněly i svíčky z včelího vosku či 
vánoční mýdla. Výtěžek z prodeje pomůže uhradit náklady na dopravu na školkový 
výlet a samozřejmě nezapomeneme ani na naši adoptovanou vakoveverku v ZOO 
Plzeň.

5. 12. nás navštívil ve školce Mikuláš i s čerty a andělíčkem. Nadílka probíhala 
kvůli množství sněhu na zahradě před budovou školky. Některé děti zvládly podat 

ruku čertovi, jiné se bály a hledaly oporu u paní 
učitelky. Děti společně přednesly básničky, 
vyslechly si od Mikuláše pochvaly i maličká 
upozornění na prohřešky a dostaly zasloužený 
balíček s odměnou. Celý týden si děti hrály na 
čertíky a vzpomínaly na návštěvu.

Posledních čtrnáct dnů před koncem roku 
jsme se snažili dětem připomenout tradice 
a zvyky spojené s Vánocemi. Hádali jsme, co nás 
čeká v roce 2024 podle odlitků olova i rozkro-
jeného jablíčka. Zpívali jsme koledy a kreslili, co 
si pod stromečkem přejeme pěkného, přivoněli 
jsme k purpuře i františkům.  Užívali jsme si 
adventní pohodu plnými doušky. Najednou byla 
středa 20. 12. a školka se proměnila ve vánoční 
slavnost, která začala jarmárkem. K zakoupení 
byly drobnosti od rodičů i výrobky dětí a zaměst-
nanců školky. Všichni rodiče, děti i přátelé 
školky seděli okolo stolečků u čaje, výborného 
medovníku paní Draské, povídali si, ochutnávali 

domácí vánočku paní Kubové i zákusky od Vítků. Na závěr vystoupily děti 
s vánočním pásmem a popřály všem krásné svátky. 

Poslední a nejočekávanější akcí byla nadílka ve školce. Letos byl Ježíšek díky 
sponzorům opravdu štědrý. Děti dostaly všechny vysněné dárky, dokonce i spoustu 
dárků navíc. Všechny děti netrpělivě čekaly na zvoneček a bylo pro ně překvapením, 
že je u stromečku vítal pan starosta František Konvář, paní místostarostka Jana 
Karlíková a paní účetní obce Martina Dušková, kteří přivezli dětem nádherné dárky 
od obce Mladý Smolivec. O další dárky pod stromeček se postarala paní Veronika 
Kubová od firmy Silo Transport, a.s. Všem za dárky pro děti děkujeme. Poděkování 
patří také sponzorům, kteří pravidelně každý rok pomáhají plnit dětská přání v naší 
školce pomocí finančních darů. Děkujeme panu Konvářovi, panu Nesvedovi, panu 
Krejčíkovi, panu Liehmannovi, panu Spourovi, panu Pojerovi, společnosti Agrochov 
Kasejovice a.s., firmě Klaus Timber a.s., SDH Dožice, SDH Starý Smolivec, SDH 
Budislavice, SDH Radošice a Mysliveckému spolku „Stráž“ Mladý Smolivec. Vážíme 
si Vaší podpory, bez Vás by Vánoce ve školce nebyly štědré. Je skvělé, že má školka 
ve svém okolí tolik báječných lidí.

Na závěr bychom rádi popřáli všem dětem, rodičům a přátelům MŠ šťastný nový 
rok!

Děkujeme všem za podporu a společně se těšíme na nové výzvy a radosti, které 
nám rok 2024 přinese.

Za kolektiv MŠ Stanislava Marková

V neděli 3. prosince děti vystoupily s malým pásmem písniček při zahájení 
adventu ve Hvožďanech. V pondělí 4. prosince se zase vydaly na Čertovskou koledu 
po vsi a v kostýmech malých čertíků a andělíčků si vykoledovaly plný vozík dobrot. 
No a v úterý 5. prosince Mikuláš se svojí družinou navštívil děti ve školce. Pár slziček 
ukáplo, ale sladká odměna za pěknou písničku je rychle vysušila.

Každé pondělí chodíme cvičit do školní tělocvičny a pěkně se zdokonalujeme 
v tělesné zdatnosti. 11. prosince jsme spojili tělocvik s recyklohraním a prázdné 
plastové lahve nám posloužily jako kužely na slalom, pak jsme je srážely míčem jako 
kuželky. Výlet do Památníku Antonína Dvořáka na výstavu Čerti, který jsme podnikli 
12. prosince, si každý malý neposeda pěkně užil. Krásná komentovaná procházka 
k zámečku a pak všude kostýmy čertů a všechno co s čerty souvisí. Pořádně si 
všechno prohlédnout zblízka, vyzkoušet si opravdový čertí kožich i rohy, to se hned 
tak někomu nepoštěstí!

Na Vánočním jarmarku v základní škole jsme zazpívali rodičům a kamarádům. 
I do školky přišel Ježíšek a nadělil nám spoustu dárků. V pátek 22. 12. jsme uspo-
řádali společnou hostinu, popřáli si pěkné, veselé, klidné Vánoce a šťastný nový rok.

Marie Levá

19. listopad je znám jako Světový den prevence týrání a zneužívání dětí. 
Základní a mateřská škola Hvožďany se letos poprvé 20. 11. 2023 zapojila do 
projektu zvaného BUBNOVAČKA, v rámci kterého se žáci školy dozvěděli o prevenci 
proti týrání a zneužívání dětí. Zjistili, jak se zachovat, pokud by oni sami nebo jejich 
kamarádi byli v takové situaci, kam a na koho se mohou obrátit v případě potíží. 
Tento projekt byl pod záštitou pana prezidenta Petra Pavla a první dámy, paní Evy 
Pavlové. Celou akci pořádalo Centrum LOCIKA. V letošním roce se do BUBNOVAČKY 
zapojilo 72 000 účastníků, 500 škol a 141 firem a organizací. V ZŠ Hvožďany se 
bubnovalo průběžně celý pondělní den během hodin hudební výchovy na podporu 
týraných a zneužívaných dětí. Účastí v BUBNOVAČCE jsme dali jasně najevo, že 
násilí do výchovy a do života dětí nepatří.

Mgr. Michaela Chodorová, DiS.
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Vážení čtenáři,

první lednovou knihou je historický román oblíbené anglické autorky Rosie Goodwin s názvem Zimní slib. Děj románu se odehrává v polovině devatenáctého století. 
Kniha vás přenese do doby chudoby, bídy a hladu na jedné straně společnosti a na druhé straně společnosti do doby povýšenosti, bohatství a marnotratnosti. Thriller Můj 
drahý manžel od americké autorky Kimberly Belle vypráví příběh jedné spokojené rodiny, ve které zdánlivě nikomu nic neschází a všichni se milují. Něco je ovšem jinak 
a rodině náhle hrozí nebezpečí. Historický román Zapomenutá vesnice od kanadské spisovatelky Lorny Cook je knihou, ve které se prolínají dvě časové linie, doba evakuace 
za 2. světové války a rok 2018. Dětská knížka Pohádkové přátelství od Ladislavy Horové je nejen ideálním vánočním čtením, ale také výborným zdrojem ponaučení. Kniha je 
navíc doplněna krásnými ilustracemi Zdeňky Študlarové.

Zimní slib

Počet stran: 352; vydáno 2022; 1. vydání

Anotace: Opal Sharp ztratila celou rodinu, ale nevzdává se 
naděje, že se jednoho dne opět všichni shledají. Z Opal a jejích 
sourozenců se náhle stali sirotci. I tak však může být situace 
ještě horší. Tři z nich, včetně Opal, napadne nemoc, která jim 
vzala otce. Charlie, nejstarší ze sourozenců, tak musí učinit 
nejtěžší rozhodnutí svého života. Ví, že menší děti nepřežijí, 
protože si nemohou dovolit lékaře. Umístí proto mladší 
sourozence do chudobince, kde budou mít alespoň co jíst a mít 
střechu nad hlavou. To mu ale Opal nemůže odpustit. Charlie, který se snaží udržet 
zbytky rodiny pohromadě a získat si Opalino odpuštění, musí čím dál víc riskovat, 
a nakonec se ocitne v problémech se zákonem a je poslán na trestanecké lodi do 
Austrálie. Když je Opal nucena rozloučit se s posledním členem své rodiny, slíbí, že je 
jednoho dne všechny znovu spojí. Je však možné takový slib splnit?

Můj drahý manžel

Počet stran: 304; vydáno 2023; 1. vydání

Anotace: Není pochyb o tom, že Jade a Cam tvoří šťastný 
pár. Mají dvě kouzelné děti, okázalý dům a provozují hned 
několik úspěšných restaurací, kterých rychle přibývá. Jejich 
svět se ale převrátí naruby, když Jade přepadne maskovaný 
muž a vnikne do jejich domu, kde ji následně drží i s jejími 
dětmi. Zatímco Cam dělá, co může, aby sehnal výkupné, Jade 
začne přemýšlet o tom, zda jsou na tom finančně opravdu tak 
dobře, jak naznačuje jejich životní styl, a co dalšího před ní její 
muž ještě tají.

Zapomenutá vesnice

Počet stran: 344; vydáno 2023; 1. vydání

Anotace: Melissa navštíví bývalou vesnici Tyneham 
a společně s mladým historikem se pokusí vyřešit záhadné 
zmizení členů rodiny Standishových během evakuace za 
2. světové války. Píše se rok 1943, svět je ve válce a obyvatelé 
vesnice Tyneham musí podstoupit další oběť. Musí poskytnout 
své domovy britské armádě. V předvečer jejich odchodu však 
dojde k hrůznému činu, který způsobí, že tři z nich navždy 
zmizí. V roce 2018 prožívá Melissa prázdniny na pobřeží 
Dorsetu, ale navzdory idylické krajině se jí nedaří oživit její ustrnulý vztah, což měla 
původně v plánu. Když pak objeví podivnou fotografii ženy, která kdysi žila v místní 
zapomenuté vesnici Tyneham, je odhodlaná zjistit o jejím příběhu více. Tyneham 
však skrývá strašlivé tajemství a Melissino pátrání po pravdě jí změní život tak, jak 
si nikdy nedokázala představit.

Pohádkové přátelství

Počet stran: 88; vydáno 2020; 1. vydání

Anotace: Vodník Eda je nejzvědavějším obyvatelem 
třeboňského rybníka Svět. Chvilku neposedí, všechno musí 
hned vidět, vyzkoušet a prozkoumat. Jednoho dne se Eda vydá 
z dlouhé chvíle mimo bezpečí své vodní říše. Jenže udeří zima 
a jeho rybník mu zamrzne. Co teď? A tak se vodníček rozhodne 
hledat štěstí ve světě lidí, kde se seznámí s laskavou fenkou 
Betynkou. Co všechno Eda na své dobrodružné výpravě zažije? 
Podaří se mu nakonec dostat zpět domů?

Lednové knižní hity Prosinec v Mateřské škole Starý Smolivec

Školka Hvožďany Bubnovačka

Zdroj anotace: Katalog NK ČR Květa Marešová ml., knihovnice

HODNOCENÍ: 89%

HODNOCENÍ: 79,5%

HODNOCENÍ: 79%

HODNOCENÍ: 89%

MŠ Starý Smolivec

MŠ a ZŠ Hvožďany

Kalendář akcí (10. 12. – 10. 1.)
Přehled akcí v okolí Mladosmolivecka
27. 1. 2024 – se bude konat od 14:00 Dětský maškarní bál v sále hostince U Křížů 
v Budislavicích. 

27. 1. 2024 – následuje od 18:00 Setkání harmonikářů taktéž v hostinci U Křížů. 
Součástí večera budou i různé soutěže a bohatá tombola. Zajištěn je i svoz na akci. 
Bližší informace naleznete na plakátu na další straně.

10. 2. 2024 – masopustní průvody v Budislavicích, Dožicích, Radošicích a ve Starém 
Smolivci

Přehled akcí v regionu
15. 1.-23. 1. 2024 - unikátní obří herna KUK! bude opět v Plzni v DEPO2015. Po celý 
týden nabízí originální zábavu s uměleckou úrovní pro ty úplně nejmenší diváky ve 
věku 10 měsíců až do 3 let. Vstupenky: https://goout.net/cs/depo2015/vzalx/

19. 1. 2024 - vystoupí v Junior klubu v Příbrami písničkář Xavier Baumaxa. Vstupné 
250 Kč.

19. 1. 2024 - se koná taneční zábava „Černý desky“ v divadle Pod Čarou v Písku. 
Hudba od „šedesátek“ po současnost. Vstupné 150 Kč.

19. 1. 2024 - vystoupí od 20:00 v KD Šeříková v Plzni ABBA STARS. Nejúspěšnější 
ABBA tribute, který získal jako jediný revival Českého slavíka slaví 20 let. Vstupné 
410 Kč.

1. 2. 2024 - vystoupí skupina komiků Underground Comedy Club v Plzeňské Papírně. 
Vstupné 280 Kč. Vstupenky: https://goout.net/cs/listky/underground-comedy-club-
v-plzni/yayv/

3. 2. 2024 - festival sci-fi a fantasy CO.CON přináší fanouškům prostředí plné 
deskových i PC her, WarGames, závodních simulátorů, virtuální reality, komiksových 
hrdinů a zajímavých hostů. Od 10:00 v DEPO2015. Vstupné 250 Kč. Vstupenky: 
https://goout.net/cs/listky/co-con-2024/uuwv/

7. 2. 2024 - proběhne v Saloonu na Roudné Degustace rumů. Pod vedením 
profesionálního rumového someliéra se během dvou hodin dozvíte vše o historii 
a výrobě a ochutnáte až 6 vzorků. Vstupné: 999 Kč. Vstupenky: https://goout.net/cs 
/listky/degustace-rumu-v-plzni/xumv/

10. 2. 2024 - koncert Aleše Brichty, kapely Alkehol a kapely Hattrick v KD Šeříková 
v Plzni od 20:00. Vstupné 550 Kč.

15. 1.-18. 2. 2024 - spouští DEPO2015 unikátní rodinou únikovou hru „Záhada 
plzeňského metra“, kde nikdo neuniká, ale naopak proniká do spletitých záhad 
podzemí bývalé vozovny dopravních podniků. Vstupné 1 200 Kč. Vstupenky: 
https://goout.net/cs/listky/zahada-plzenskeho-metra/xixu/

17. 2. 2024 - vystoupí Kapitán Demo v KD Šeříková od 20:00. Vstupné 390 Kč.

květen 2023-duben 2024 - můžete navštívit výstavu „Pod ochranou sv. Floriána“ 
v Muzeu jižního Plzeňska v Blovicích. Výstava přináší pohled do historie i současnosti 
požární ochrany. Vstupné 20 Kč.

listopad 2023-leden 2024 - probíhá výstava „Muž, který zastavil čas“. Jde 
o interaktivní výstavu pro děti i dospělé o Muybridgeově legendární fotografii běžícího 
koně hravou formou vysvětluje principy animačních strojů před nástupem filmu.

Prosinec je v mateřské škole obdobím plným radosti, kreativity a vzájemného 
sdílení. Děti se s nadšením zapojují do vánočních aktivit a očekávají příchod Ježíška. 
Vánoční nálada ve školce začala 27. listopadu, a to předvánočním tvořením 
s floristkou paní Beranovou. Příjemně strávené odpoledne plné nových nápadů na 
zdobení adventních věnců vykouzlilo tu správnou atmosféru. Krásné věnce pak 
zdobily domovy po celé svátky.

Trochu nečekanou návštěvou byla v tomto období ČŠI. Paní inspektorky se přijely 
podívat, jak naše školka pracuje podle nového školní vzdělávací programu, zda 
máme všechny potřebné dokumenty, i jak se ve školce libí dětem. Obě inspektorky 
byly velice profesionální, šlo ale o milou návštěvu, která nás nakonec moc potěšila 
a inspirovala k dalším aktivitám, které zpestří pobyt dětem ve školce. Paní 
inspektorky pochválily práci celého týmu MŠ, poskytly metodickou podporu 
a navrhly oblasti rozvoje školky. Jak říkají: „I školka na vesnici může být stejně 
skvělá jako ta ve velkém městě“.

V nabitém týdnu nás čekala ještě sobota 2. 12. s tradičním rozsvícením 
stromečku v Mladém Smolivci. Vystoupení u stromečku děti pečlivě nacvičovaly, 
aby si své velké vystoupení na veřejnosti užily. Kromě vystoupení nesměl chybět ani 
stánek s voňavými perníčky.  Letos ve stánku voněly i svíčky z včelího vosku či 
vánoční mýdla. Výtěžek z prodeje pomůže uhradit náklady na dopravu na školkový 
výlet a samozřejmě nezapomeneme ani na naši adoptovanou vakoveverku v ZOO 
Plzeň.

5. 12. nás navštívil ve školce Mikuláš i s čerty a andělíčkem. Nadílka probíhala 
kvůli množství sněhu na zahradě před budovou školky. Některé děti zvládly podat 

ruku čertovi, jiné se bály a hledaly oporu u paní 
učitelky. Děti společně přednesly básničky, 
vyslechly si od Mikuláše pochvaly i maličká 
upozornění na prohřešky a dostaly zasloužený 
balíček s odměnou. Celý týden si děti hrály na 
čertíky a vzpomínaly na návštěvu.

Posledních čtrnáct dnů před koncem roku 
jsme se snažili dětem připomenout tradice 
a zvyky spojené s Vánocemi. Hádali jsme, co nás 
čeká v roce 2024 podle odlitků olova i rozkro-
jeného jablíčka. Zpívali jsme koledy a kreslili, co 
si pod stromečkem přejeme pěkného, přivoněli 
jsme k purpuře i františkům.  Užívali jsme si 
adventní pohodu plnými doušky. Najednou byla 
středa 20. 12. a školka se proměnila ve vánoční 
slavnost, která začala jarmárkem. K zakoupení 
byly drobnosti od rodičů i výrobky dětí a zaměst-
nanců školky. Všichni rodiče, děti i přátelé 
školky seděli okolo stolečků u čaje, výborného 
medovníku paní Draské, povídali si, ochutnávali 

domácí vánočku paní Kubové i zákusky od Vítků. Na závěr vystoupily děti 
s vánočním pásmem a popřály všem krásné svátky. 

Poslední a nejočekávanější akcí byla nadílka ve školce. Letos byl Ježíšek díky 
sponzorům opravdu štědrý. Děti dostaly všechny vysněné dárky, dokonce i spoustu 
dárků navíc. Všechny děti netrpělivě čekaly na zvoneček a bylo pro ně překvapením, 
že je u stromečku vítal pan starosta František Konvář, paní místostarostka Jana 
Karlíková a paní účetní obce Martina Dušková, kteří přivezli dětem nádherné dárky 
od obce Mladý Smolivec. O další dárky pod stromeček se postarala paní Veronika 
Kubová od firmy Silo Transport, a.s. Všem za dárky pro děti děkujeme. Poděkování 
patří také sponzorům, kteří pravidelně každý rok pomáhají plnit dětská přání v naší 
školce pomocí finančních darů. Děkujeme panu Konvářovi, panu Nesvedovi, panu 
Krejčíkovi, panu Liehmannovi, panu Spourovi, panu Pojerovi, společnosti Agrochov 
Kasejovice a.s., firmě Klaus Timber a.s., SDH Dožice, SDH Starý Smolivec, SDH 
Budislavice, SDH Radošice a Mysliveckému spolku „Stráž“ Mladý Smolivec. Vážíme 
si Vaší podpory, bez Vás by Vánoce ve školce nebyly štědré. Je skvělé, že má školka 
ve svém okolí tolik báječných lidí.

Na závěr bychom rádi popřáli všem dětem, rodičům a přátelům MŠ šťastný nový 
rok!

Děkujeme všem za podporu a společně se těšíme na nové výzvy a radosti, které 
nám rok 2024 přinese.

Za kolektiv MŠ Stanislava Marková

V neděli 3. prosince děti vystoupily s malým pásmem písniček při zahájení 
adventu ve Hvožďanech. V pondělí 4. prosince se zase vydaly na Čertovskou koledu 
po vsi a v kostýmech malých čertíků a andělíčků si vykoledovaly plný vozík dobrot. 
No a v úterý 5. prosince Mikuláš se svojí družinou navštívil děti ve školce. Pár slziček 
ukáplo, ale sladká odměna za pěknou písničku je rychle vysušila.

Každé pondělí chodíme cvičit do školní tělocvičny a pěkně se zdokonalujeme 
v tělesné zdatnosti. 11. prosince jsme spojili tělocvik s recyklohraním a prázdné 
plastové lahve nám posloužily jako kužely na slalom, pak jsme je srážely míčem jako 
kuželky. Výlet do Památníku Antonína Dvořáka na výstavu Čerti, který jsme podnikli 
12. prosince, si každý malý neposeda pěkně užil. Krásná komentovaná procházka 
k zámečku a pak všude kostýmy čertů a všechno co s čerty souvisí. Pořádně si 
všechno prohlédnout zblízka, vyzkoušet si opravdový čertí kožich i rohy, to se hned 
tak někomu nepoštěstí!

Na Vánočním jarmarku v základní škole jsme zazpívali rodičům a kamarádům. 
I do školky přišel Ježíšek a nadělil nám spoustu dárků. V pátek 22. 12. jsme uspo-
řádali společnou hostinu, popřáli si pěkné, veselé, klidné Vánoce a šťastný nový rok.

Marie Levá

19. listopad je znám jako Světový den prevence týrání a zneužívání dětí. 
Základní a mateřská škola Hvožďany se letos poprvé 20. 11. 2023 zapojila do 
projektu zvaného BUBNOVAČKA, v rámci kterého se žáci školy dozvěděli o prevenci 
proti týrání a zneužívání dětí. Zjistili, jak se zachovat, pokud by oni sami nebo jejich 
kamarádi byli v takové situaci, kam a na koho se mohou obrátit v případě potíží. 
Tento projekt byl pod záštitou pana prezidenta Petra Pavla a první dámy, paní Evy 
Pavlové. Celou akci pořádalo Centrum LOCIKA. V letošním roce se do BUBNOVAČKY 
zapojilo 72 000 účastníků, 500 škol a 141 firem a organizací. V ZŠ Hvožďany se 
bubnovalo průběžně celý pondělní den během hodin hudební výchovy na podporu 
týraných a zneužívaných dětí. Účastí v BUBNOVAČCE jsme dali jasně najevo, že 
násilí do výchovy a do života dětí nepatří.

Mgr. Michaela Chodorová, DiS.
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Bronzový úspěch děvčat 
ze ZŠ Hvožďany

Exkurze do města Tábor

Žáci druhé a třetí třídy jsou malými plavci

Mikulášská nadílka Vystoupení pro seniory 2023

Mikulášská nadílka 
v Mladém Smolivci

Mikulášská nadílka 
ve Starém Smolivci

Mikulášská nadílka 
v Dožicích

Akce plánované na leden 

V pondělí 11. prosince se sedm dívek ze 4. a 5. ročníku zúčastnilo okresního 
finále Florbalového turnaje ČEPS cup 2023/2024 ve Sportovní hale v Dobříši. Mezi 
sedmi týmy si vybojovaly nádherné 3. místo. Odcházely s nadšenými pocity 
z úspěšného umístění. Děkujeme a moc blahopřejeme!!

Miroslav Bodnár

V mrazivém, ale slunném počasí vyrazili žáci 4. a 5. ročníku na společnou 
exkurzi s březnickou základní školou. Naším cílem bylo Husitské muzeum a Muzeum 
čokolády v krásném historickém městě Tábor. Cesta od hlavní brány do města byla 
plná klikatých uliček a ta nás zavedla přímo na náměstí, kde jsme navštívili Husitské 
muzeum. Zde jsme se dozvěděli z panelů, interaktivních obrazovek vše o době 
husitských válek i hlavní postavě tohoto období Janu Žižkovi. Ještě zajímavější bylo 
ale podzemí. Úzkými chodbami jsme prošli pod táborským náměstím a díky skvělé 
paní průvodkyni jsme se dozvěděli o velmi těžkém životě lidí ve středověku. Po tomto 
zážitku jsme se už všichni těšili na teplo, a hlavně vůni čokolády. V muzeu jsme 
zpočátku nevěděli kam s očima. Neskutečné výtvory pohádkových postav, 
obrovského vlaku, Jaromíra Jágra i mistra Beana se svým autem, vše vytvořené 
z čokolády, nás úplně uchvátily. Ve strašidelném pohádkovém podzemí jsme se 
vyřádili i postrašili a poté si vytvořili vlastní výrobky z marcipánu. Na závěr 
nakoupení dárečků a ochutnání teplé čokolády bylo krásnou sladkou tečkou. Byl to 
pro všechny zajímavě a smysluplně prožitý den.

Leona Burdová

Od poloviny září do poloviny listopadu se žáci 2. a 3. třídy zúčastnili kurzu 
plavání v horažďovickém bazénu, kam jsme se pravidelně každé pondělní ráno 
společně vypravili.

Třeťáci, kteří zdokonalovali a vylepšovali své plavecké schopnosti z minulého 
školního roku, byli o něco málo znalejší, avšak druháci se v žádném případě 
nenechali zahanbit. Někteří se zařadili mezi výborné plavce. Během výcviku se učili 
dýchat do vody, potápět se, splývat, skákat do vody, lovit předměty ze dna bazénu 
i plavat různými styly. V hodinách mohli využít řadu zajímavých pomůcek. Jedna 
lekce byla věnována seznámení se s pravidly a základy záchranářství. Všichni si 

užili soutěžení i fandění svým kamarádům. Poslední hodinu si ve vodě mohli pohrát 
s přinesenou hračkou. Na závěr všichni obdrželi MOKRÉ VYSVĚDČENÍ a zjistili, zda 
plavou jako želvy, kapři nebo delfíni.

Těšíme se na vás zase v příštím školním roce. Ahoj, ryby!

Celkové náklady na zajištění plavecké výuky v letošním školním roce činili 
182 600 Kč.

Mgr. Andrea Vavřichová, učitelka ZŠ Kasejovice

Jako každý rok, ani ten letošní nemohl být výjimkou, a naši školu opět navštívil 
Mikuláš s andělem a čerty. Pro hodné děti měl Mikuláš připravenou nějakou tu 
sladkost, pro zlobivé tu bylo - no peklo. Na naší škole bývá již tradicí, že devátý 
ročník si pro své mladší spoluškoláky připraví Mikulášskou nadílku. Ovšem ne každý 
žák je bez hříchu, na což se musí patřičně reagovat. Přípravy byly dlouhé 
a vyčerpávající, ovšem i přes malé komplikace se vše povedlo a 5. prosince mohl 
začít Mikuláš svou výpravu po hvožďanské škole. Prověřil, zda jsou žáci hodní, 
poslouchají a na prvním stupni rozdal i soupis hříchů, které dostal každý žáček. 
Někteří měli hříchů více, ale našly se i dušičky bez zápisu v pekelné knize. Mikuláš se 
svými pomocníky zavítal také do naší školky, kde děti měly připravenou hromadnou 
básničku. Po návratu na druhý stupeň už začalo fungovat i peklo. Každý ze starších 
žáků měl připravenou básničku či písničku - kdo neměl, zůstával v pekle a plnil 
pekelný matematický úkol. Doufáme, že se všem žákům zpestření celého dopoledne  
líbilo a patřičně si Mikuláše užili.

David Josef Trčka, třídní učitel 9. ročníku

Ve čtvrtek 16. listopadu 2023 vystoupily děti ze ZŠ Kasejovice v Kulturním domě 
u příležitosti každoročního setkání seniorů.

Všechny přítomné hosty potěšilo vystoupení žáků 2., 3. a 5. ročníku. Ti si pod 
vedením svých učitelek připravili pásmo básní a písní, které si pečlivě připravili.

Vystoupení se seniorům velice líbilo a za snahu a píli odměnili žáky potleskem. 
Z uskutečněné akce měly děti velmi pěkný pocit a rády si akci příští školní rok 
zopakují.

Veronika Havlíková

V úterý 5.12. proběhla v našich vesnicích tradiční Mikulášská nadílka, 
a ne jinak tomu bylo i v Mladém Smolivci. Celkem 6 účastníků se v 17 hodin 
vydalo za celkem 21 dětmi, kterým nadělili balíčky v hodnotě 40 Kč. Zhruba 
ve 20 hodin se jim podařilo úspěšně obdarovat všechny, kterým rodiče čerty 
a Mikuláše objednali. Vyčerpaní a zmrzlí se pak vrátili zpět do nebe a pekla, 
aby se připravili na příští rok.

text a foto Veronika Kubová

Letošní rok byl druhým, kdy čerti nechodí za mnou, ale za synem. Můžu 
Vám říct, že potkat je někde nečekaně, měla bych co dělat, abych nezačala 
koktat. V obci Starý Smolivec jsme po 17:00 mohli vidět dva čerty, anděla 
a Mikuláše. Celkem navštívili 8 dětí, některé byli přespolní, místních tu tolik 
nemáme. Každé z dětí dostalo balíček s dobrotami, ale i uhlím, jako 
varování, aby se v příštím roce polepšily. Myslím, že u některých to mělo 
úspěch a při vyslovení slova čert jsou všechny děti v pozoru. Děkujeme 
čertům, že nás s andělem a Mikulášem navštívili. Budeme se těšit na příští 
rok. 

Veronika Vonášková, foto Jana Karlíková

Jestli se někdo domnívá, že v Dožicích letos nechodili „čerti”, tak si to 
myslí jen napůl správně. Tradiční výchovné trio se letos netradičně smrsklo 
pouze na jednoho mravokárce, a sice čerta, respektive čertici.  Ničemu to 
však nevadilo, neboť naši malí provinilci i tak slíbili, co slíbit měli 
a vysloužili si odměnu i bez anděla. Napřesrok, doufejme, bude děti zase 
strašit i Mikuláš! 

Pavla Kovaříková

3. 1. – začíná výuka po vánočních prázdninách!!!
5. 1. – ŠA OP JAK: Preventivní program 7. ročník - Kdo jsem?, 7.30
5. 1. – ŠA OP JAK: MŠ preventivní program: Buďme kamarádi, 9.30
9. 1. – Konzultační odpoledne pro ZŠ a MŠ, 13.00 - 17.30 dle rozpisů
10. 1. – ŠA OP JAK: Preventivní program 
             9. ročník Sex, láska a vztahy, 7.30
10. 1. – ŠA OP JAK: Preventivní program 8. ročník - Na vlně emocí, 9.30
16. 1. – KBP - Knihovna Březnice, 1. - 3. ročník
17. 1. – ŠA OP JAK: Preventivní program 
             4. + 5. ročník - Jak zvládnout emoce, 7.30
17. 1. – ŠA OP JAK: Preventivní program MŠ - Hrajeme si spolu, 9.30
23. 1. – KBP - Knihovna Březnice 4. + 5. ročník
24. 1. – 4. pedagogická rada, 14.00
28. 1. - 3. 2. – LVK 2024 žáků 7. až 9. ročníku, Zadov - hotel Churáňov
31. 1. – předávání výpisů vysvědčení za 1. pololetí školního roku 2022/23
2. 2. – jednodenní pololetní prázdniny 
5. 2. – Všichni zpět ve škole!!!

Aktuality, dokumenty, fotogalerii, info z jídelny 
a mnoho dalšího naleznete 

na webu www.zsmshvozdany.cz

Pevné zdraví, kopu štěstí, pohodu a dobré lidi kolem sebe 
vám do nového roku 2024 přejí

Žáci a zaměstnanci ZŠ a MŠ Hvožďany

MŠ a ZŠ Hvožďany

ZŠ Kasejovice
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Bronzový úspěch děvčat 
ze ZŠ Hvožďany

Exkurze do města Tábor

Žáci druhé a třetí třídy jsou malými plavci

Mikulášská nadílka Vystoupení pro seniory 2023

Mikulášská nadílka 
v Mladém Smolivci

Mikulášská nadílka 
ve Starém Smolivci

Mikulášská nadílka 
v Dožicích

Akce plánované na leden 

V pondělí 11. prosince se sedm dívek ze 4. a 5. ročníku zúčastnilo okresního 
finále Florbalového turnaje ČEPS cup 2023/2024 ve Sportovní hale v Dobříši. Mezi 
sedmi týmy si vybojovaly nádherné 3. místo. Odcházely s nadšenými pocity 
z úspěšného umístění. Děkujeme a moc blahopřejeme!!

Miroslav Bodnár
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čokolády v krásném historickém městě Tábor. Cesta od hlavní brány do města byla 
plná klikatých uliček a ta nás zavedla přímo na náměstí, kde jsme navštívili Husitské 
muzeum. Zde jsme se dozvěděli z panelů, interaktivních obrazovek vše o době 
husitských válek i hlavní postavě tohoto období Janu Žižkovi. Ještě zajímavější bylo 
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zážitku jsme se už všichni těšili na teplo, a hlavně vůni čokolády. V muzeu jsme 
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Od poloviny září do poloviny listopadu se žáci 2. a 3. třídy zúčastnili kurzu 
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užili soutěžení i fandění svým kamarádům. Poslední hodinu si ve vodě mohli pohrát 
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aby se připravili na příští rok.

text a foto Veronika Kubová

Letošní rok byl druhým, kdy čerti nechodí za mnou, ale za synem. Můžu 
Vám říct, že potkat je někde nečekaně, měla bych co dělat, abych nezačala 
koktat. V obci Starý Smolivec jsme po 17:00 mohli vidět dva čerty, anděla 
a Mikuláše. Celkem navštívili 8 dětí, některé byli přespolní, místních tu tolik 
nemáme. Každé z dětí dostalo balíček s dobrotami, ale i uhlím, jako 
varování, aby se v příštím roce polepšily. Myslím, že u některých to mělo 
úspěch a při vyslovení slova čert jsou všechny děti v pozoru. Děkujeme 
čertům, že nás s andělem a Mikulášem navštívili. Budeme se těšit na příští 
rok. 

Veronika Vonášková, foto Jana Karlíková

Jestli se někdo domnívá, že v Dožicích letos nechodili „čerti”, tak si to 
myslí jen napůl správně. Tradiční výchovné trio se letos netradičně smrsklo 
pouze na jednoho mravokárce, a sice čerta, respektive čertici.  Ničemu to 
však nevadilo, neboť naši malí provinilci i tak slíbili, co slíbit měli 
a vysloužili si odměnu i bez anděla. Napřesrok, doufejme, bude děti zase 
strašit i Mikuláš! 

Pavla Kovaříková
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Aktuality, dokumenty, fotogalerii, info z jídelny 
a mnoho dalšího naleznete 

na webu www.zsmshvozdany.cz

Pevné zdraví, kopu štěstí, pohodu a dobré lidi kolem sebe 
vám do nového roku 2024 přejí

Žáci a zaměstnanci ZŠ a MŠ Hvožďany

MŠ a ZŠ Hvožďany

ZŠ Kasejovice
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Tradiční vánoční zábava

Pochod z obce do obce

Vítání občánků
V úterý 5. 12. 2023 se v podvečer radošickou vsí linul zvuk řetězů, 

zvonku a čertovského brblání, znamení pro nás všechny, že se čerti opět po 
roce vynořili z peklíčka. Do každého domu zavítal Mikuláš s andělem a čerty, 
kde v některých obydlích čekaly netrpělivě děti, aby už měly za sebou 
přednes básničky či písničky. Za jejich výkon pak děti od Mikuláše dostaly 
balíček sladkostí a někteří i balíček uhlí, zřejmě za zlobení. Jako loňský rok, 
měli čerti opět pro rodiče připravené vizitky s telefonním číslem, které si rádi 
od nich vzali, aby měli kam zavolat v případě, kdyby děti nedodržely, co 
čertům a Mikuláši s andělem slíbily. Děkujeme jim za jejich už tradiční 
mnoholetou návštěvu.

text a foto Slávka Vávrová

Rok se s rokem sešel a ve Starém Smolivci Na Zámečku se opět konala, lidmi velice oblíbená, tradiční vánoční zábava. K poslechu a tanci hrála kapela 
Avengers. Fotbalisté, jakožto pořadatelé, připravili bohatou tombolu s velice rozmanitým spektrem výher, některé byly dokonce slosovatelné. Pobavit se 
přišlo přibližně 170 platících účastníků, což je v dnešní době, když tyto akce pomalu upadají, velice pěkné číslo. Pořadatelům patří velké díky za organizaci, 
Petře Boušů za obsluhu, kapele za skvělý večer a všem ostatním za účast. Snad se ve stejném počtu sejdeme i příští rok. 

Michaela Nesvedová

Nádherné počasí provázelo 11. ročník Pochodu z obce do obce 27. 
prosince. Na startu v Budislavicích to však vypadalo, že cukroví, pohádky 
a vánoční lenošení zvítězilo nad sluníčkem. Ale nebylo tomu tak. Hned 
u kapličky v Budislavicích se přidali další příznivci zdravého pohybu z Dožic 
a v Mladém Smolivci čekali další. Na odpočívadlo Bitvy na Vraždě dorazili 
spoluobčané ze Starého Smolivce, z Radošic i přespolní. Nakonec jsme se 
tu sešli v hojném počtu. Kdo chtěl, mohl využít připraveného ohně. Zahřát 
se teplým punčem nebo zobnout vánočku a štolu. Někteří se vrátili zpáteční 

cestou, někoho zlákala cesta do Dožic kolem větrné elektrárny. Ostatní to 
vzali dál přes cyklostezku zpět do cíle, do Budislavic. Bylo to velmi příjemné 
potkání sousedů ze všech našich obcí.

Přeji všem v roce 2024 příjemné dny, neboť každý den může být 
malým zázrakem.

Pavlína Hošková

O první adventní neděli kromě tradičního rozsvícení vánočního 
stromečku proběhlo vítání našich nových šesti  občánků, nově netradičně 
v zimním a vánočním duchu.

V zasedací místnosti obecního úřadu pan starosta František Konvář 
s paní místostarostkou Janou Karlíkovou  přivítali  Lea Tulbure ze Starého 
Smolivce, Tomáše Bejčka z Mladého Smolivce, Annu Fialovou z Mladého 
Smolivce, Filipa Mácka z Mladého Smolivce, Jakuba Jiřího Sedláka 
z Mladého Smolivce a Jana Zemana z Radošic. Krátké kulturní vystoupení 
zajistila Barborka Cigánková, která přednesla básničku a Adéla Konvářová, 
která zahrála na flétnu pohádkové melodie.

Následně se rodiče svým podpisem v pamětní knize zavázali ke slibu, že 
budou své děti vychovávat v dobré a čestné lidi. Děti dostaly jako dárek ply-
šového pejska z chráněné dílny Cedr a certifikát na rodinné sázení ovocných 
stromů u Anděla ve Starém Smolivci, stromy  ponesou  jména nových 
občánků.

Našim novým občánkům a jejich rodičům přejeme do života mnoho 
krásných společných chvil.

Velmi si vážíme, že se zúčastnili všichni pozvaní a již nyní se těšíme na 
jaro a společné sázení stromů.

Jana Karlíková, místostarostka
foto Václav Blovský
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balíček sladkostí a někteří i balíček uhlí, zřejmě za zlobení. Jako loňský rok, 
měli čerti opět pro rodiče připravené vizitky s telefonním číslem, které si rádi 
od nich vzali, aby měli kam zavolat v případě, kdyby děti nedodržely, co 
čertům a Mikuláši s andělem slíbily. Děkujeme jim za jejich už tradiční 
mnoholetou návštěvu.

text a foto Slávka Vávrová

Rok se s rokem sešel a ve Starém Smolivci Na Zámečku se opět konala, lidmi velice oblíbená, tradiční vánoční zábava. K poslechu a tanci hrála kapela 
Avengers. Fotbalisté, jakožto pořadatelé, připravili bohatou tombolu s velice rozmanitým spektrem výher, některé byly dokonce slosovatelné. Pobavit se 
přišlo přibližně 170 platících účastníků, což je v dnešní době, když tyto akce pomalu upadají, velice pěkné číslo. Pořadatelům patří velké díky za organizaci, 
Petře Boušů za obsluhu, kapele za skvělý večer a všem ostatním za účast. Snad se ve stejném počtu sejdeme i příští rok. 

Michaela Nesvedová

Nádherné počasí provázelo 11. ročník Pochodu z obce do obce 27. 
prosince. Na startu v Budislavicích to však vypadalo, že cukroví, pohádky 
a vánoční lenošení zvítězilo nad sluníčkem. Ale nebylo tomu tak. Hned 
u kapličky v Budislavicích se přidali další příznivci zdravého pohybu z Dožic 
a v Mladém Smolivci čekali další. Na odpočívadlo Bitvy na Vraždě dorazili 
spoluobčané ze Starého Smolivce, z Radošic i přespolní. Nakonec jsme se 
tu sešli v hojném počtu. Kdo chtěl, mohl využít připraveného ohně. Zahřát 
se teplým punčem nebo zobnout vánočku a štolu. Někteří se vrátili zpáteční 

cestou, někoho zlákala cesta do Dožic kolem větrné elektrárny. Ostatní to 
vzali dál přes cyklostezku zpět do cíle, do Budislavic. Bylo to velmi příjemné 
potkání sousedů ze všech našich obcí.

Přeji všem v roce 2024 příjemné dny, neboť každý den může být 
malým zázrakem.

Pavlína Hošková

O první adventní neděli kromě tradičního rozsvícení vánočního 
stromečku proběhlo vítání našich nových šesti  občánků, nově netradičně 
v zimním a vánočním duchu.

V zasedací místnosti obecního úřadu pan starosta František Konvář 
s paní místostarostkou Janou Karlíkovou  přivítali  Lea Tulbure ze Starého 
Smolivce, Tomáše Bejčka z Mladého Smolivce, Annu Fialovou z Mladého 
Smolivce, Filipa Mácka z Mladého Smolivce, Jakuba Jiřího Sedláka 
z Mladého Smolivce a Jana Zemana z Radošic. Krátké kulturní vystoupení 
zajistila Barborka Cigánková, která přednesla básničku a Adéla Konvářová, 
která zahrála na flétnu pohádkové melodie.

Následně se rodiče svým podpisem v pamětní knize zavázali ke slibu, že 
budou své děti vychovávat v dobré a čestné lidi. Děti dostaly jako dárek ply-
šového pejska z chráněné dílny Cedr a certifikát na rodinné sázení ovocných 
stromů u Anděla ve Starém Smolivci, stromy  ponesou  jména nových 
občánků.

Našim novým občánkům a jejich rodičům přejeme do života mnoho 
krásných společných chvil.

Velmi si vážíme, že se zúčastnili všichni pozvaní a již nyní se těšíme na 
jaro a společné sázení stromů.

Jana Karlíková, místostarostka
foto Václav Blovský
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ERozsvícení vánočního stromečku 

v Mladém Smolivci
Vánoční muzicírování v Budislavicích

Maškarní bál v Budislavicích 2024

Turnaj v „Člověče, nezlob se!“

Nikdo z nás si asi nedokáže představit zahájení adventu bez tradičního 
rozsvícení vánočního stromečku. I v tomto roce jsme blížící se Vánoce, jak 
se říká náležitě přivítali. Rozsvícení vánočního stromečku proběhlo v sobotu 
2. prosince 2023 před obecním úřadem v Mladém Smolivci.

Vše vypuklo chvilku po půl páté a program pro přítomné byl pestrý. 
Nejprve všechny přivítal starosta obce, pan František Konvář, pár slov nám 
řekla i místostarostka obce, paní Jana Karlíková. Svou odvahu a um nám 
předvedli naši nejmenší z mateřské školy ze Starého Smolivce, dále jsme si 
mohli poslechnout pár písní v podání Ádi Konvářové a Monči Blovské. Celý 
program uzavřel svou hrou na kytaru pan Lubor Brabec s doprovodem.

Všichni přítomní si mohli prohlédnout či zakoupit výrobky a drobné zboží 
od místních šikovných ručiček, například adventní věnce, háčkované 
ozdoby, korálky, čepice a další kousky, bez kterých si zimu už ani neumíme 
představit, a mnoho dalšího. Nechyběl ani stánek s kuřaty, který se těší 
velké oblibě a nechybělo ani „něco na zahřátí” - svařáček plus alko i nealko 
punč. 

Pro letošek zůstaly vrata hasičárny zavřené (což byla trochu škoda), 
proto na místa k sezení byla chvílemi fronta. To ale přítomné neodradilo 

a rozsvícení si náležitě užili. Vánoční atmosféru navíc podpořila sněhová 
nadílka, která zahalila celou krajinu do zimního spánku (aspoň tedy na 
chvilku). Nezbývá než dodat: „Tak zase příště, na nějaké další akci u nás na 
Mladosmolivecku.”.

Karolína Černá, foto Václav Blovský

V mezidobí mezi Vánocemi a Silvestrem se uskutečnila také událost 
nesoucí název „Vánoční muzicírování”. Tato akce proběhla v pátek 
29. prosince 2023 v kostele sv. Jiljí v Budislavicích, zahájení bylo 
naplánováno na 19:00 hodin.

Své kroky do budislavického kostela nasměrovalo poměrně dost 
návštěvníků, z řad místních i „přespolních”. Nejprve všechny přítomné 
přivítal pan Martin Kulíšek, poté už si vzal slovo páter Jiří Špiřík. Několik 
málo slov k přítomným pronesl i starosta obce, pan František Konvář. No 
a jistě se ptáte na hlavní vystoupení tohoto večera – slavíka v hrdle nám 
předvedla a nezapomenutelný zážitek v nás zanechala paní Michelle 

Katrak. Zazněly písně vánoční, náboženské a zcela tématické. Libé tóny se 
kostelem nesly až do 20. hodiny, poté byla akce slavnostně ukončena.

Pro všechny přítomné bylo připraveno před zahájením i po skončení také 
posezení a občerstvení, jídlo a pití, na co kdo měl chuť. Akce to byla krásná, 
s duchovní atmosférou a zpěvem, který se jistě vryl do paměti každého 
přítomného. Co říci závěrem? Snad jen: „Tak zase příště, na nějaké další 
akci u nás na Mladosmolivecku.”.

Karolína Černá, foto František Konvář

Pořádání akcí v jednotlivých obecních částech zažívá mnohde svoji 
reformu, neboť mnohde nelze například na pouťové zábavě ze vstupného 
pokrýt náklady na kapelu a pořádající spolky prodělávají. I v Budislavicích 
se akce reformují. Pamětníci si jistě pamatují, že v této části obce během 
roku probíhalo několik tanečních zábav. Jejich počet se však postupem času 
tenčil, až se zastavil na několik let jen na Maškarním bálu, Hasičském bálu 
a Pouťové zábavě. Tento počet, ale také musel zaznamenat změnu a bály 
byly sloučeny do jednoho, a nakonec zůstal jen maškarní, ale i ten pro 
letošek zaznamená svoji změnu. Ono, akci zrušit je velice jednoduché, ale 
již není snadné ji oprášit a nastartovat, proto se snažíme o záchranu.

V letošním roce proběhne Dětský maškarní bál 27. 1. 2024, tak jak jsme 
zvyklí. Hudbu na Dětském bále zajistí DJ Sumo. Dále plynule naváže od 18 
hodin Setkání harmonikářů. Zde uvidí návštěvníci několik harmonikářů, 
kteří se na pódiu vystřídají a předvedou publiku své umění. Novinkou je svoz 

na tuto akci z našich částí Obce, se kterým nám pomůže Obec Mladý 
Smolivec, za což předem děkujeme. Další novinkou bude, že večer bude 
moderován a během večera bude možno si zakoupit teplé dobroty rovnou 
z udírny. Proběhne soutěž o nejlepší Jablečný štrůdl. Tady prosím případné 
zájemce o zařazení do soutěže, aby štrůdl o délce cca 20 cm odevzdali 
pořadatelům v hostinci do 18.30 hodin. Samozřejmě nesmí chybět 
hodnotná tombola. Setkání harmonikářů zakončí Heligonky Aleše Rusnáka 
a cca ve 22.30 opět odjede svoz z této akce, ale pro ty vytrvalejší akce 
nekončí, protože dále bude pokračovat DJ Sumo, který tuto akci svou 
produkcí dohraje. Samozřejmě záleží na skladbě publika.

Závěrem bych chtěl na tuto akci všechny pozvat, ať vezmou dobrou 
náladu a vyrazí do Budislavic. Na své si přijdou všechny věkové kategorie.

Honza Spour

Opět po roce jsme měli možnost se potkat nad stolní hrou “Člověče, 
nezlob se!” Jednalo se o 16. ročník, který se tradičně konal třetí den po 
štědrém večeru, tj. 27.12. v sále hostince U Křížů v Budislavicích.

Letos se zúčastnilo přesně 50 hráčů. A krátce po 17. hodině, nás Honza 
Spour všechny přivítal, poděkoval sponzorům: Obci Mladý Smolivec, 
hostinci U Křížů a Leifheit s.r.o. Blatná, shrnul pravidla hry a všichni usedli 
ke svým figurkám. Sice jsou pravidla hry daná, ale každý stůl má možnost si 
je trochu upravit podle potřeby. I tak občas u stolů vznikly neshody a bylo 
potřeba, aby je organizátoři rozsekli. 

Některé hry byly dohrané rychleji a některé naopak trvaly déle. A jako 
každoročně se hrála 4 kola, takže poslední stůl dohrál krátce před 
21. hodinou. Bodový stav jednotlivých her zůstal také stejný: vítěz získal 
4 body, druhý získal 3 body, třetí 2 body a poslední 1 bod. 

Naštěstí se při hře nikdo nepustil do žádné ostřejší šarvátky a hry se 
nesly ve férovém duchu, a tak byly výsledky a celková pořadí organizátory 
rychle vyhodnoceny a mohlo se začít s vyhlášením výsledků. Samozřejmě 
ani letos neodešel nikdo s prázdnou a krásnou cenu dostali všichni hráči, 
včetně těch posledních.

Letošní ročník ovládly ženy a obsadily tak všechny stupně vítězů 
v pořadí: 3. místo Veronika Pravdová, 2. místo Iveta Soukupová a 1. místo 
Vlaďka Růtová, která ke své ceně dostala i zlatý putovní pohár. Po vyhlášení 
se někteří hráči rozešli domů a jiní ještě zůstali a oslavovali své úspěchy.

Doufám, že organizátoři tímto ročníkem s turnajem nekončí a uvidíme se 
zase za rok 27.12. v 17 hodin v hostinci U Křížů.

text a foto Aneta Tichá
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v Mladém Smolivci
Vánoční muzicírování v Budislavicích

Maškarní bál v Budislavicích 2024

Turnaj v „Člověče, nezlob se!“

Nikdo z nás si asi nedokáže představit zahájení adventu bez tradičního 
rozsvícení vánočního stromečku. I v tomto roce jsme blížící se Vánoce, jak 
se říká náležitě přivítali. Rozsvícení vánočního stromečku proběhlo v sobotu 
2. prosince 2023 před obecním úřadem v Mladém Smolivci.

Vše vypuklo chvilku po půl páté a program pro přítomné byl pestrý. 
Nejprve všechny přivítal starosta obce, pan František Konvář, pár slov nám 
řekla i místostarostka obce, paní Jana Karlíková. Svou odvahu a um nám 
předvedli naši nejmenší z mateřské školy ze Starého Smolivce, dále jsme si 
mohli poslechnout pár písní v podání Ádi Konvářové a Monči Blovské. Celý 
program uzavřel svou hrou na kytaru pan Lubor Brabec s doprovodem.

Všichni přítomní si mohli prohlédnout či zakoupit výrobky a drobné zboží 
od místních šikovných ručiček, například adventní věnce, háčkované 
ozdoby, korálky, čepice a další kousky, bez kterých si zimu už ani neumíme 
představit, a mnoho dalšího. Nechyběl ani stánek s kuřaty, který se těší 
velké oblibě a nechybělo ani „něco na zahřátí” - svařáček plus alko i nealko 
punč. 

Pro letošek zůstaly vrata hasičárny zavřené (což byla trochu škoda), 
proto na místa k sezení byla chvílemi fronta. To ale přítomné neodradilo 

a rozsvícení si náležitě užili. Vánoční atmosféru navíc podpořila sněhová 
nadílka, která zahalila celou krajinu do zimního spánku (aspoň tedy na 
chvilku). Nezbývá než dodat: „Tak zase příště, na nějaké další akci u nás na 
Mladosmolivecku.”.

Karolína Černá, foto Václav Blovský

V mezidobí mezi Vánocemi a Silvestrem se uskutečnila také událost 
nesoucí název „Vánoční muzicírování”. Tato akce proběhla v pátek 
29. prosince 2023 v kostele sv. Jiljí v Budislavicích, zahájení bylo 
naplánováno na 19:00 hodin.

Své kroky do budislavického kostela nasměrovalo poměrně dost 
návštěvníků, z řad místních i „přespolních”. Nejprve všechny přítomné 
přivítal pan Martin Kulíšek, poté už si vzal slovo páter Jiří Špiřík. Několik 
málo slov k přítomným pronesl i starosta obce, pan František Konvář. No 
a jistě se ptáte na hlavní vystoupení tohoto večera – slavíka v hrdle nám 
předvedla a nezapomenutelný zážitek v nás zanechala paní Michelle 

Katrak. Zazněly písně vánoční, náboženské a zcela tématické. Libé tóny se 
kostelem nesly až do 20. hodiny, poté byla akce slavnostně ukončena.

Pro všechny přítomné bylo připraveno před zahájením i po skončení také 
posezení a občerstvení, jídlo a pití, na co kdo měl chuť. Akce to byla krásná, 
s duchovní atmosférou a zpěvem, který se jistě vryl do paměti každého 
přítomného. Co říci závěrem? Snad jen: „Tak zase příště, na nějaké další 
akci u nás na Mladosmolivecku.”.

Karolína Černá, foto František Konvář

Pořádání akcí v jednotlivých obecních částech zažívá mnohde svoji 
reformu, neboť mnohde nelze například na pouťové zábavě ze vstupného 
pokrýt náklady na kapelu a pořádající spolky prodělávají. I v Budislavicích 
se akce reformují. Pamětníci si jistě pamatují, že v této části obce během 
roku probíhalo několik tanečních zábav. Jejich počet se však postupem času 
tenčil, až se zastavil na několik let jen na Maškarním bálu, Hasičském bálu 
a Pouťové zábavě. Tento počet, ale také musel zaznamenat změnu a bály 
byly sloučeny do jednoho, a nakonec zůstal jen maškarní, ale i ten pro 
letošek zaznamená svoji změnu. Ono, akci zrušit je velice jednoduché, ale 
již není snadné ji oprášit a nastartovat, proto se snažíme o záchranu.

V letošním roce proběhne Dětský maškarní bál 27. 1. 2024, tak jak jsme 
zvyklí. Hudbu na Dětském bále zajistí DJ Sumo. Dále plynule naváže od 18 
hodin Setkání harmonikářů. Zde uvidí návštěvníci několik harmonikářů, 
kteří se na pódiu vystřídají a předvedou publiku své umění. Novinkou je svoz 

na tuto akci z našich částí Obce, se kterým nám pomůže Obec Mladý 
Smolivec, za což předem děkujeme. Další novinkou bude, že večer bude 
moderován a během večera bude možno si zakoupit teplé dobroty rovnou 
z udírny. Proběhne soutěž o nejlepší Jablečný štrůdl. Tady prosím případné 
zájemce o zařazení do soutěže, aby štrůdl o délce cca 20 cm odevzdali 
pořadatelům v hostinci do 18.30 hodin. Samozřejmě nesmí chybět 
hodnotná tombola. Setkání harmonikářů zakončí Heligonky Aleše Rusnáka 
a cca ve 22.30 opět odjede svoz z této akce, ale pro ty vytrvalejší akce 
nekončí, protože dále bude pokračovat DJ Sumo, který tuto akci svou 
produkcí dohraje. Samozřejmě záleží na skladbě publika.

Závěrem bych chtěl na tuto akci všechny pozvat, ať vezmou dobrou 
náladu a vyrazí do Budislavic. Na své si přijdou všechny věkové kategorie.

Honza Spour

Opět po roce jsme měli možnost se potkat nad stolní hrou “Člověče, 
nezlob se!” Jednalo se o 16. ročník, který se tradičně konal třetí den po 
štědrém večeru, tj. 27.12. v sále hostince U Křížů v Budislavicích.

Letos se zúčastnilo přesně 50 hráčů. A krátce po 17. hodině, nás Honza 
Spour všechny přivítal, poděkoval sponzorům: Obci Mladý Smolivec, 
hostinci U Křížů a Leifheit s.r.o. Blatná, shrnul pravidla hry a všichni usedli 
ke svým figurkám. Sice jsou pravidla hry daná, ale každý stůl má možnost si 
je trochu upravit podle potřeby. I tak občas u stolů vznikly neshody a bylo 
potřeba, aby je organizátoři rozsekli. 

Některé hry byly dohrané rychleji a některé naopak trvaly déle. A jako 
každoročně se hrála 4 kola, takže poslední stůl dohrál krátce před 
21. hodinou. Bodový stav jednotlivých her zůstal také stejný: vítěz získal 
4 body, druhý získal 3 body, třetí 2 body a poslední 1 bod. 

Naštěstí se při hře nikdo nepustil do žádné ostřejší šarvátky a hry se 
nesly ve férovém duchu, a tak byly výsledky a celková pořadí organizátory 
rychle vyhodnoceny a mohlo se začít s vyhlášením výsledků. Samozřejmě 
ani letos neodešel nikdo s prázdnou a krásnou cenu dostali všichni hráči, 
včetně těch posledních.

Letošní ročník ovládly ženy a obsadily tak všechny stupně vítězů 
v pořadí: 3. místo Veronika Pravdová, 2. místo Iveta Soukupová a 1. místo 
Vlaďka Růtová, která ke své ceně dostala i zlatý putovní pohár. Po vyhlášení 
se někteří hráči rozešli domů a jiní ještě zůstali a oslavovali své úspěchy.
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Výroční schůze SDH Radošice 2023

I.BTO oslavil 10 let
Závěr roku 2023 se pro SK Starý Smolivec nesl v tradičním duchu silvestrovského fotbálku. Ideální příležitost, jak vyvětrat tělo po svátcích a zkusit 

vyběhat vánoční cukroví, bramborový salát a řízky. Nesešli se jen fotbalisté, ale cestu si na smolivecké hřiště našlo také několik fanoušků, kteří se naposledy 
v roce 2023 přišli na kluky podívat a popřát jim Šťastný Nový rok. 

Michaela Nesvedová, foto Veronika Vonášková 

Na sobotu 16.12. měl náš sbor svolanou, do radošické hospůdky u Fialů, 
hasičskou schůzi pro všechny členy sboru. Zavítali k nám i hosté z SDH 
St. Smolivec, pan starosta OÚ František Konvář a pan Václav Sýkora z OSH-
PJ. Schůzi vedl velitel sboru pan Marek Rous. Po přečtení zprávy o činnosti 
a plánu sboru od našeho pana starosty sboru Václava Fialy, jsme slyšeli od 
pokladní paní M. Vávrové zprávu o hospodaření sboru a poté hodnocení 
revizní a kontrolní rady od I. Fialové. Dále následovalo předání dárkových 

košů našim oslavencům ve sboru a gratulace k jejich jubileím. Na závěr si 
vzali slovo všichni hosté a poté mohla být schůze ukončena. Jako tečka za 
ukončenou schůzí na nás čekal výborný gulášek s chlebem od paní 
V. Fialové a k tomu točený, chlazený, zrzavý mok. K poslechu a tanci nám 
zahrál pan Miloš Velíšek s kolegy.

Slávka Vávrová

Každoroční výšlap, který bývá již pravidelně 30 prosince, byl nazván 
výročním a byla zvolena trasa jako u prvního pochodu. Ještě, než se budu 
věnovat výšlapu letošnímu, tak bych rád shrnul činnost Budislavického 
turistického oddílu za právě zmiňovaných deset let.

I. BTO byl původně založen jako jakási recese pro partu kamarádů 
a prvního výšlapu se zúčastnilo 12 turistů. Postupem času se recese 
proměnila v milou povinnost pořádání různých vycházek po blízkém 
i vzdálenějším okolí. Dnes již se z původních zakladatelů výšlapů účastní 
jen pár výjimek, ale jiní přicházeli a není výjimkou, že se výšlapu účastní až 
čtyřicet turistů. Do nabídky byly postupem času zahrnuty i autobusové 
zájezdy, které oddíl pořádá vždy v květnu a září a v neposlední řadě vždy po 
dvou letech čtyřdenní splouvání Vltavy, které je také oblíbenou atrakcí. 
V nedávné době nás potrápila epidemie covidu, ale ani tehdy I. BTO 
nezahálel a udělal putování po okolí, poněvadž nebylo možné pořádat 
hromadné akce. Manželé Nových s vlajkou I.BTO brázdí nejrůznější 
vytrvalostní akce po celých Čechách, takže dělají dobrou reklamu nejen 
oddílu, ale i celé naší Obci. Každopádně na seznamu akcí je za deset let 
76 zářezů. I.BTO sdružil asi tři generace lidí, kteří se pravidelně setkávají. Je 
zajímavé pozorovat, jak se z dětí stávají mladí lidé, které společné výlety 
stále baví a doufám, že ještě dlouho bavit budou. Rovněž je to ale deset let 
života se vším všudy, tudíž i s událostmi negativními, které ale musíme 
přijmout a musíme jít dál. Tady bych rád vzpomněl na Pepíka Veseckého, 
který s námi první výšlap absolvoval a oddíl zakládal. Dále na pana Zdeňka 
Bláhu, který snad žádný výšlap, nebo výlet nevynechal a ve společenství lidí 
kolem turistů se cítil dobře a samozřejmě na Magdičku Pištorovou a Milana 
Šimečka, kteří nás opustili v roce 2023. Bohužel tihle již s námi na výšlap 
nevyrazí, ale v našich srdcích a vzpomínkách na společně strávené chvíle 
mají své místo. Prostě ať tak, nebo tak je na co vzpomínat.

Teď tedy k výšlapu poslednímu. Jako předloha posloužil výšlap první. 
Sraz byl v 9 hodin v hostinci U Křížů a sešlo se 47 natěšených turistů a dva 
chlupáči, kteří již do naší skupiny pravidelně patří. Abych čtenářům přiblížil, 
jak široké věkové spektrum náš oddíl zabírá, tak nejmladšímu účastníkovi, 
kterým byl Jakub Kolář a jsou mu pouhé 3 měsíce a výšlapu se zúčastnil 
spolu se svou maminkou Katkou a sestřičkou Aničkou, které jsou pouhé 
3 roky. Rovněž se sluší oznámit i nejstarší účastníky, kterými byli manželé 
Fryčovi, Zdeňka Boušová a Miluška Skuhravá, jejichž věk se blíží, nebo se již 
přehoupl přes 70 let. Každopádně se všichni dostali do cíle výšlapu, který 
svou vzdáleností lehce přesáhl deset kilometrů. Trasa vedla z Budislavic 
k Bambousku, po asfaltce k hajnici do Kladrubec, ke studánce U Jezevce 
přes tábor Severka do Přebudova, po Vlastino aleji na Holyně a do 
Budislavic. U Přebudova došlo na rozdělání ohně a upečení špekáčků, 
klobás a jiných pochutin a pokračovalo se dál. V Budislavicích v hostinci na 
nás čekala výborná polévka, kterou snad nikdo nepohrdl. Následovalo čtení 
zápisu z prvního výšlapu a promítání fotek z uplynulých deseti let. I sem 
k nám přišel Ježíšek, který nadělil mně a Jirkovi Kováříkovi Turistický batoh 
vzor „BTO – 2024“, ze kterého jsem měl upřímnou radost. Jirkovi bude 
předán následně, neboť se výšlapu neúčastnil. Závěrem si všichni popřáli 
do nového roku a rozešli se do svých domovů.

Já bych teď závěrem chtěl poděkovat všem, kteří pomáhají s organizací, 
za jejich obětavost a vytrvalost. Všem těm, kteří chodí na turistické akce, 
výšlapy, autobusové výlety či jezdí třeba jen na vodu, protože bez nich by to 
nemělo smysl pořádat. Všem bych chtěl jménem oddílu popřát mnoho 
zdraví, štěstí a spokojenosti v roce 2024. A I. BTO bych přál, aby zdolal 
magickou hranici 100 zdařilých turistických akcí. Kdo se chce přidat, tak 
nás neváhejte kontaktovat. Budeme se těšit na shledanou na nějaké 
turistické akci.

Honza Spour, foto BTO - Zdena Spourová
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Registrovaná sociální služba dle § 40 zákona č. 108/2006 Sb., o sociálních službách 
ve znění pozdějších předpisů
poskytovatel služby: město Nepomuk
identifikátor služby: 6038050
forma poskytované sociální služby: terénní

Poslání pečovatelské služby

v Umožnit lidem, kteří patří do cílové skupiny a jsou v nepříznivé sociální situaci, 
setrvat ve svém přirozeném prostředí a žít způsobem, na který byli dosud zvyklí

Cíle pečovatelské služby

v Zachovat klientům v maximální možné míře svůj dosavadní způsob života bez 
nutnosti odcházet do zařízení pobytových služeb, případně odchod do těchto 
zařízení oddálit

v Umožnit důstojné dožití v domácnosti
v Poskytovat kvalitní služby

Zásady poskytování pečovatelské služby

v Individuální přístup ke klientům
v Respektování vlastní volby uživatele
v Podpora v samostatném a nezávislém životě v domácím prostředí při zachování 

přirozených rodinných, přátelských a společenských vazeb
v Profesionální přístup pracovníků
v Poskytování služby bez jakékoliv diskriminace

Komu je pečovatelská služba určena

v Osobám, které mají sníženou soběstačnost z důvodu věku, chronického 
onemocnění nebo zdravotního postižení, jejichž situace vyžaduje pomoc jiné fyzické 
osoby a tuto pomoc jim nezajistí rodinní příslušníci ani jiné osoby

Cílová skupina

v Senioři věková kategorie: 
mladší senioři (65 – 80 let)
starší senioři (nad 80 let)

v Osoby s jiným zdravotním postižením od 27 let

Místo poskytování služby

v Pečovatelská služba je poskytována uživatelům přímo v jejich domácnostech

Poskytujeme tyto základní činnosti

v Pomoc při zvládání běžných úkonů péče o vlastní osobu (pomoc při oblékání 
a svlékání, pomoc při přesunu na lůžko nebo vozík, pomoc a podpora při podávání 
jídla a pití, pomoc při prostorové orientaci, samostatném pohybu ve vnitřním 
prostoru)

v Pomoc při osobní hygieně nebo poskytnutí podmínek pro osobní hygienu (pomoc 
při úkonech osobní hygieny, pomoc při základní péči o vlasy a nehty, pomoc při 
použití WC)

v Poskytnutí stravy nebo pomoc při zajištění stravy (dovoz nebo donáška oběda, 
pomoc při přípravě jídla a pití

v Pomoc při zajištění chodu domácnosti (nákupy, pochůzky, úklid domácnosti, 
donáška vody, topení v kamnech, praní a žehlení prádla)

v Zprostředkování kontaktu se společenským prostředím (doprovázení k lékaři, na 
úřady a instituce)

v Základní sociální poradenství

Úhrada za poskytnutou pečovatelskou službu

v Úhrada se stanovuje dle § 6 vyhl. MPSV ČR č. 505/2006 Sb., kterou se provádějí 
některá ustanovení zákona o sociálních službách, ve znění pozdějších předpisů 
a dle Sazebníku úhrad za poskytování pečovatelské služby

Oblast poskytování pečovatelské služby

v Čížkov (Čečovice, Chynín, Liškov, Měrčín, Přešín, Zahrádka, Železný Újezd), 
Čmelíny (Víska), Chlumy, Klášter, Kozlovice, Kramolín, Měcholupy, Mileč 
(Bezděkovec, Maňovice, Záhoří, Želvice), Mladý Smolivec (Budislavice, Dožice, 
Radošice, Starý Smolivec), Mohelnice, Nekvasovy, Nepomuk (Dvorec), Neurazy 
(Klikařov, Nová Ves, Partoltice, Radochovy, Soběsuky, Vojovice), Polánka, Prádlo 
(Novotníky), Sedliště, Srby, Tojice, Třebčice, Vrčeň, Žinkovy (Březí, Čepinec, 
Kokořov)

Odmítnutí uzavření smlouvy

v Pravidla pro odmítnutí zájemce o pečovatelskou službu se řídí § 91, odst. 3 zákona 
č. 108/2006 Sb. o sociálních službách, ve znění pozdějších předpisů

Provozní doba služby

pondělí 7.00 – 15.30 18.00 – 20.00
úterý 7.00 – 15.30 18.00 – 20.00
středa 7.00 – 15.30 18.00 – 20.00
čtvrtek 7.00 – 15.30 18.00 – 20.00
pátek 7.00 – 15.30 18.00 – 20.00

Kontakt

adresa: Za Kostelem 583, Nepomuk, 335 01
e-mail: pecovatelska.sluzba@urad-nepomuk.cz
web: https://www.nepomuk.cz
facebook: Pečovatelská Služba Nepomuk
tel.: pevná linka: 371 591 437
mobil: 722 929 845
kontaktní osoba: vedoucí pečovatelské služby


